

**လောကကို ထွန်းလင်းတောက်ပ**  
အချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းသည် မကောင်း။ ရန်ပြု တတ်သူတို့အလယ်တွင် ရန်မပြုဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကိလေသာအနှိပ်စက်ခံရသူတို့အလယ်၌ ကိလေသာ အနှိပ်အစက်မခံရဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း၊ ကာမဂုဏ်ကို ကြောင့်ကြစိုက်ကုန်သော သူတို့အလယ်၌ ကြောင့်ကြမစိုက်ကုန်ဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း ချမ်းသာ၏။  
လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၃)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် အဆင့်မြင့်ပညာကဏ္ဍလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

**နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာတတ်များပေါများရန်လိုအပ်သဖြင့် ပညာတတ်များပေါများစေရေး ပညာရေးကဏ္ဍမှ တာဝန်ရှိသူများက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အလေ့အကျင့်ကောင်းများ၊ စိတ်ဓာတ်ကောင်းများ၊ အတတ်ပညာကောင်းများနှင့် တွေးတောကြံဆမှုများရှိစေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေး**

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်ပညာကဏ္ဍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။  
တက်ရောက် အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမိုးမြင့်ထွန်း၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာညွန့်ဖေ၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဇော်မြင့်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ▢

**ယနေ့ ဖတ်စရာ**

**စားသုံးသူများ အခွင့်အရေးနှင့် စားသုံးသူရေးရာ ဦးစီးဌာန**  
စာမျက်နှာ » ၆

**ယာယီပိတ်ထားသည့် တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ လွယ်ဂျယ်-လှိုင်းရင်း နယ်စပ်ဂိတ် ဖွင့်လှစ်**  
စာမျက်နှာ » ၈

**ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် ၁၀၁ ဦး တွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းရှိ**  
စာမျက်နှာ » ၁၈



**လူငယ်နှင့် ဘဝ အောင်မြင်ရေး**  
စာမျက်နှာ ၂၀၊ ၂၁

# မြန်မာ့

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်

ကမ္ဘာပေါ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့် မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုးသစ် ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးကို တက်ညီလက်ညီကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသောကြောင့် ရောဂါဖြစ်ပွားနှုန်းမြင့်တက်လာခြင်းမရှိဘဲ ထိန်းချုပ်နိုင်သည့်အဆင့်တွင် ရှိနေသည်။ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုးသစ်နှင့်ပတ်သက်၍လည်း ဂရုတစိုက်အလေးထားစောင့်ကြည့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်း ရောဂါပိုး စောင့်ကြည့်ခြင်းလုပ်ငန်း” များကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ အိမ်ခရွန်ရောဂါပိုးရှိသူကို စတင်တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများမှ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် အိမ်ခရွန်ရောဂါပိုးရှိသူ ၁၀ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ရောဂါပိုးတွေ့သူများတွင် မိသားစုဝင်နှစ်ဦးမှာ ပိုးတွေ့သူမှတစ်ဆင့် ကူးစက်ခံရခြင်းဖြစ်သည်။ အိမ်ခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများမှတစ်ဆင့် အခြားသူများသို့ ကူးစက်ခြင်းမရှိစေရန် ရောဂါဖြစ်ပွားသည့်လူနာများနှင့်ပတ်သက်သော မိသားစုဝင်များအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးစည်းကမ်းနှင့်အညီ သတိပြုနေထိုင်ကြရန်လိုအပ်သည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကို ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများဖြင့် အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအောင်မြင်ရေးအတွက် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများကို စနစ်တကျလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အထူးအလေးထား ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားခြင်းသည် ထိရောက်သောအကျိုးကျေးဇူးများရှိ၍ ကာကွယ်ဆေးမထိုးရသေးသူများ မပျက်မကွက်ထိုးနှံကြရန်လိုအပ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်အထိ လူဦးရေ ၂၁ သန်းကျော်အား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်သည်။ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးပြီးသူ ၁၇ သန်းခန့်နှင့် ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးသူ လေးသန်းကျော်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ လက်ရှိတွင် ကာကွယ်ဆေးများလည်း ထပ်မံရောက်ရှိနေပြီး ကျန်ရှိနေသူများ ဆက်လက်ထိုးနှံမှုခံယူသွားကြရမည်ဖြစ်သည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကိုဗစ်-၁၉ ဗီဇပြောင်းမျိုးကွဲ အိမ်ခရွန်နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်၍ သီးခြားခြားထားရှိရာနေရာများနှင့် အောက်ဆီဂျင်အပါအဝင် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ ကြိုတင်ပြင်ထားခြင်း၊ နီးနွယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဒေသအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ အလှူရှင်များ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ ပြည်သူများ၏ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်မှုများဖြင့် ဘက်ပေါင်းစုံမှ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့်ပတ်သက်၍ လမ်းညွှန်ထားသော ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိတိကျကျ လေးလေးစားစားလိုက်နာပြီး တက်ကြွစွာဆက်လက်ပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။ ထို့အပြင် အလှည့်ကျရရှိလာသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို မပျက်မကွက် အကြိမ်ပြည့်ခံယူရန်နှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးရန် ကျန်ရှိသူများကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်ပို့ဆောင်ပေးခြင်း စသည်တို့ကို မမေ့မလျော့သတိပြု၍ ဆောင်ရွက်ကြပါရန်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အားသွန်ခွန်စိုက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများတွင် ကျရာကဏ္ဍမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ပေးကြပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ရာ အိမ်ခရွန်ဗီဇပြောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးနှင့်ပတ်သက်၍ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် အလွန်အမင်းစိုးရိမ်ကြောင့်ကြခြင်းမဖြစ်ဘဲ တစ်ဦးချင်းအလိုက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တိကျစွာလိုက်နာခြင်း၊ ရောဂါလက္ခဏာသံသယရှိသူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနသို့ ချက်ချင်းသတင်းပို့ခြင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းတို့ကို မပျက်မကွက်ပြုလုပ်ကြခြင်းဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအန္တရာယ်ကို ပြည်သူများအားလုံး ကျော်လွှားလွတ်မြောက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

# မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

## ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများကို ယင်းတို့နှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ရာထူးနေရာများသို့ တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားလိုက်သည်-

အမည်၊ လက်ရှိရာထူး၊ ဌာန	ပြောင်းရွှေ့ခန့်ထားသည့် ရာထူး၊ ဌာန
(က) ဒေါက်တာ သန်းသန်းမြင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် လေ့လာဆန်းစစ်အကဲဖြတ်ရေးအဖွဲ့ (သုတေသန) ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ပညာရေးသုတေသန၊ စီမံကိန်းနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
(ခ) ဒေါက်တာ နေဝင်းဦး ပါမောက္ခချုပ် လားရှိုးတက္ကသိုလ် အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန	ပါမောက္ခချုပ် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ် အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

၂။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်-

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ရာထူး၊ ဌာန
(က) ဦးအောင်ဆန်းဦး	ပါမောက္ခချုပ် အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာတက္ကသိုလ် (မန္တလေး) သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန
(ခ) ဦးမြင့်ချို	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

## ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၇ - ၁-၂၀၂၂)

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	FPB	၁၉,၅၀၀	၁၉,၅၀၀	၁	၁၉,၅၀၀
TMH						၂,၅၅၀	၂,၅၅၀	၂၀	၅၁,၀၀၀
FMI	၈,၁၀၀	၈,၂၀၀	၆၀၆	၄,၉၁၂,၈၀၀	EFR	၂,၈၅၀	၂,၈၅၀	၄၀	၁၁၄,၀၀၀
MTSH	၃,၀၅၀	၃,၀၅၀	၁,၅၈၄	၄,၇၇၃,၇၀၀	AMATA	၅,၁၀၀	၅,၁၀၀	၁၁၇	၅၉၆,၇၀၀
MCB	၇,၈၀၀	၇,၈၀၀	၂	၁၅,၆၀၀					

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

## နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း		နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇	
	မြန်မာငွေကျပ်		
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၇၇၈.၀	(ဆ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၂၈၃.၅
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၂၀၃၂.၃	(ဇ) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၃၁၈.၉
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၂၈၀.၁၄	(ဈ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၅၅၄.၉
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၅၃.၇၈၁	(ည) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၄၉.၀၄
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် = ၄၂၅.၀၀		
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၂၃.၉၂၇		

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

စာတည်းများ		အကြီးတန်း	
စာတည်းမှူးချုပ်	- ဦးစိုးစိုးနိုင်	သတင်းထောက်များ	- ဦးစိုးအောင်၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဉာ၊ ဒေါ်ခေဇာထွန်း၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မျိုးနိုင်၊ ဒေါ်မာမာစိုး
စာတည်းမှူး	- ဦးဝင်းနိုင်	အယ်ဒီတာများ	- ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်
စာတည်းများ	- ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း၊ ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးသက်ထွေး	သုတေသန	- ဒေါ်ဇင်မာဝင့်
ဘာသာပြန်	- ဦးနိုင်လင်းကြည်၊	စာပြင်	- ဒေါ်မြသီတာနှင့်အဖွဲ့
စာတည်းများ	- ဦးအောင်ကျော်ကျော်၊ ဦးစိုးသူရ	စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- ဦးခိုင်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့
		အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း	- ဦးစိုးချစ်ဦးနှင့်အဖွဲ့

# လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပေါ်ထွက်လာစေရေး

ပညာရေးသည် လောကဏ်ကို ကြုံတွေ့ကြရသည့်အခါ အောင်မြင်စွာ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်စေရန် လိုအပ်သော စိတ်နှင့်ရုပ်လက္ခဏာများ တည်ဆောက်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ပညာတတ်လျှင် ကျန်းမာအောင်နေတတ်လာလိမ့်မည်။ ပညာတတ်လျှင် ချမ်းသာအောင် နေတတ်လာလိမ့်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ပညာတတ်များ ပေါ်ကြွယ်ဝရေး၊ ပညာကိုအခြေခံသည့် အသိပညာ၊ အတတ်ပညာရှိသည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များ ပေါ်ထွက်လာစေရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြပါမည်။ မိမိတို့ပြည်သူ့ပြည်သားများ၏ စွမ်းပကားဖြင့် နိုင်ငံတော်တိုးတက်အောင် ဆက်လက်စွမ်းဆောင်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းလိုပါသည်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်  
၄-၁-၂၀၂၂ ရက်နေ့တွင် ပေးပို့သည့် (၇၄)နှစ်မြောက်လွတ်လပ်ရေးနေ့ အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သည့်သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

☐ ရှေ့ဖူးမှ  
အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်က မိမိအနေဖြင့် ပညာရေးကို အလေးထားပြီး မိမိတို့နိုင်ငံ၏ပညာရေးကို တိုးတက်စေလိုကြောင်း၊ ပညာရေးကဏ္ဍ သည် နိုင်ငံတစ်ခု တိုးတက်ရေးအတွက် အရေးကြီးကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနှင့် ဖွံ့ဖြိုးပြီး နိုင်ငံများအားလုံးတွင် ပညာရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံတစ်ခုဟု သတ်မှတ်ခံထားရကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ တွင် ကိုလိုနီနယ်ချဲ့များမှ အုပ်ချုပ်ခဲ့သည့် အချိန်ကာလတွင် ပညာရေးနိမ့်ကျခဲ့ပြီး လွတ်လပ်ရေးရရှိချိန်တွင်လည်း ပြည်တွင်း သောင်းကျန်းမှုများကြောင့် ပညာသင်ကြား ရေးအတွက် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ သဖြင့် ပညာရေးနိမ့်ကျမှုများ ထပ်မံ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ကြောင်း၊ ပြည်နယ်များနှင့် တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် ဘာသာ စကားအခက်အခဲများနှင့် အခြားသော သွားလာရေး အခက်အခဲများကြောင့် ကျေးလက်ပညာရေးသည် အားနည်းခဲ့ရ ကြောင်း၊ အစိုးရအဆက်ဆက် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ချိန်များတွင်လည်း ဆရာ ဆရာမများ မပြည့်စုံမှုနှင့် အခြားသော အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ပညာရေး အားနည်းခဲ့မှုများရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဆိုရှယ်လစ်ခေတ်ပညာသင်ကြားရေး စနစ်တွင် အားနည်းချက်နှင့် အားသာချက် များရှိခဲ့ပြီး အဓိကအားဖြင့် အင်္ဂလိပ်စာ သင်ကြားမှုများတွင် အားနည်းခဲ့သဖြင့် နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရေး အတွက် အဆင့်မြင့်ပညာများ သင်ကြား ရန်အတွက် အခက်အခဲများဖြစ်ပေါ်ခဲ့ ကြောင်း၊ ၁၉၈၈ ခုနှစ် အရေးအခင်းကာလ

နောက်ပိုင်း နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှု တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့ တာဝန်ယူချိန်တွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ကျောင်းများ အား သုံးနှစ်ခန့် ပိတ်ထားခဲ့ရကြောင်း၊ ကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ချိန်တွင် ပညာသင်ကြားမှုများအား အခြေခံပညာ စနစ်နှင့် အဆင့်မြင့်ပညာစနစ်များ အမှန် တကယ်တတ်မြောက်ရေးထက် အတန်း တက်ရေးကိုသာ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ခဲ့ သည့်အတွက် အခြေခံပညာတွင် အားနည်း ခဲ့သကဲ့သို့ အဆင့်မြင့်ပညာ သင်ကြားမှု များလည်း အားနည်းခဲ့သည်ကို တွေ့ရှိရ ကြောင်း၊ ပညာရေးဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ယခုအခါ နှစ် ၃၀ အမျိုးသား ပညာရေးစီမံကိန်းဖြင့် ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း။  
ပညာတတ်များပေါများစေရေး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ပညာတတ်များ ပေါများရန် လိုအပ်သဖြင့် ပညာတတ်များပေါများ စေရေး ပညာရေးကဏ္ဍမှ တာဝန်ရှိသူများ က ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လို ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံလူဦးရေ ၅၅ သန်း တွင် သုံးသန်းခန့်သာ ဘွဲ့ရရှိသည်ကို တွေ့ရှိ ရသဖြင့် လူဦးရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက် သာ အဆင့်မြင့်ပညာကို သင်ကြားနိုင် သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ အလားတူ လူဦးရေ ၁၈ သန်းကျော်ခန့်သည် အခြေခံ ပညာသင်ကြားမှုတွင်လည်း မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းအဆင့်တွင်သာ သင်ကြား နိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ပညာရေးသည် အရေးကြီးသည့်အတွက် မိမိတာဝန်ယူချိန် ကာလအတွင်း ပညာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရေးအတွက် ကြိုးပမ်း

- ❖ တက္ကသိုလ်များသည် အသိပညာနှင့် အတတ်ပညာများကို တွေးတောကြံစည် နိုင်ရန်နှင့် လေ့လာသင်ကြားပေးသည့်ကျောင်းများဖြစ်
- ❖ ကျောင်းသားများ သင်ယူရာတွင် အခက်အခဲမရှိစေရေးနှင့် သင်ကြားမှုများ ထိရောက်စေရေးအတွက် စာသင်ခန်းများနှင့် လက်တွေ့ခန်းများ စနစ်တကျရှိ ရန်လို၊ သင်ကြားပေးသည့် ဆရာ ဆရာမများ၏ သင်ကြားမှု အတတ်ပညာသည် လည်း အရေးကြီးသဖြင့် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် စာပေပညာတတ်ကျွမ်းရုံသာမက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နားလည်စေရေး သင်ကြားပေးနိုင်ရန်လို
- ❖ တက္ကသိုလ်ပညာသင်ကြားနေစဉ်အတွင်း စာပေပညာသင်ကြားခြင်းကိုသာမက ဘဝအတွက် အတွေ့အကြုံများရရှိရေးအတွက်လည်း လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုသဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများဖန်တီး၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အမြင်ကျယ်လာစေရေး ဖန်တီးဆောင်ရွက်ပေးရန်လို

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။  
တက္ကသိုလ်များသည် အသိပညာနှင့် အတတ်ပညာများကို တွေးတောကြံစည် နိုင်ရန်နှင့် လေ့လာသင်ကြားပေးသည့် ကျောင်းများဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တက္ကသိုလ်ကျောင်းများသည် အဆင့် တစ်ခုရှိရန်လိုကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်များ၏ ဥပမာရပ်နှင့် ကျောင်းများ၏မြင်ကွင်းများ ကောင်းရန်၊ လူသွားလမ်းများကောင်းရန် နှင့် သာယာလှပသည့် ပတ်ဝန်းကျင် ကောင်းများဖြစ်စေရေး ဖန်တီးပေးရန်လို ကြောင်း၊ အလားတူ အဆောက်အဦများ နှင့် ကျောင်းပရိဝုဏ်များ ကောင်းမွန် စေရေး ကြိုတင်စဉ်းစားဆောင်ရွက်၍

တည်ဆောက်ရန်လိုကြောင်း၊ ကျောင်းသား များ သင်ယူရာတွင် အခက်အခဲမရှိစေရေး နှင့် သင်ကြားမှုများ ထိရောက်စေရေး အတွက် စာသင်ခန်းများနှင့် လက်တွေ့ ခန်းများ စနစ်တကျရှိရန်လိုကြောင်း၊ သင်ကြားပေးသည့် ဆရာ ဆရာမများ၏ သင်ကြားမှု အတတ်ပညာသည်လည်း အရေးကြီးသဖြင့် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် စာပေ ပညာတတ်ကျွမ်းရုံသာမက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ နားလည်စေရေး သင်ကြား ပေးနိုင်ရန်လိုကြောင်း။  
လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်လို ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အားကစား ကွင်းများနှင့် အားကစားရုံများ အား စနစ်တကျဖြင့် တည်ဆောက်ပေး ထားရန်လိုကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ အနေဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အလေ့အကျင့်ကောင်းများ၊ စိတ်ဓာတ် ကောင်းများ၊ အတတ်ပညာကောင်းများ နှင့် တွေးတောကြံစည်မှုများရှိစေရန် လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရန်လိုကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်ပညာ သင်ကြားနေစဉ်အတွင်း စာပေပညာသင်ကြားခြင်းကို သာမက ဘဝအတွက် အတွေ့အကြုံများရရှိရေး အတွက်လည်း လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်ပေး ရန်လိုသဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများ ဖန်တီး၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ

အမြင်ကျယ်လာစေရေး ဖန်တီးဆောင်ရွက် ပေးရန်လိုကြောင်း။  
သင်ကြားရေးနှင့် ပတ်သက်၍ တက္ကသိုလ်ပညာရေးသည် အလွတ်ကျက် သည့် ပညာရေးမဟုတ်ဘဲ လေ့လာခြင်း၊ တွေးခေါ်ခြင်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များနှင့် ဆရာများ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေး ပေးခြင်းဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ၏ တွေးခေါ်မှုကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် လည်း သင်ကြားမှုကဏ္ဍတိုးတက်စေရန် အတွက် အမြဲမပြတ် လေ့လာနေရန် လိုကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု သည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် အာဆီယံ နိုင်ငံများတွင် အောက်ဆုံး၌ရှိနေကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် နိုင်ငံတိုးတက် ရေးအတွက် အမြဲမပြတ် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်နေသကဲ့သို့ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အနေဖြင့် လည်း အမြဲမပြတ် ကြိုးစားလေ့လာ သင်ကြား၊ သင်ယူနေမည်ဆိုပါက ပညာရေး ကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ တိုးတက်မှုများ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အနေဖြင့်လည်း ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာများ တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း။  
စာမျက်နှာ ၄ သို့ >>>

- ❖ ပညာရေးဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ယခုအခါ နှစ် ၃၀ အမျိုးသားပညာရေး စီမံကိန်းဖြင့် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
- ❖ မိမိတို့နိုင်ငံလူဦးရေ ၅၅ သန်းတွင် သုံးသန်းခန့်သာ ဘွဲ့ရရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသဖြင့် လူဦးရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းအောက်သာ အဆင့်မြင့်ပညာကို သင်ကြားနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရ
- ❖ အလားတူ လူဦးရေ ၁၈ သန်းကျော်ခန့်သည် အခြေခံပညာသင်ကြားမှုတွင်လည်း မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းအဆင့်တွင်သာ သင်ကြားနိုင်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရ

»» စာမျက်နှာ ၃ မှ

လေ့လာမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ယနေ့ ခေတ်သည် သတင်းနှင့်နည်းပညာခေတ် ဖြစ်သဖြင့် အင်တာနက်မှတစ်ဆင့် များစွာ လေ့လာသင်ယူနိုင်ကြောင်း၊ လေ့လာမှု များ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ထဲထဲ ဝင်ဝင်၊ ထိထိရောက်ရောက် လေ့လာ နိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင် တန်ဖိုး ရှိရန်အတွက်မိမိတို့အလုပ်ကိုအလေးထား ရန်နှင့် မိမိတို့တတ်ကျွမ်းသည့်ပညာရပ် များကို အလေးထားရန်လိုကြောင်း၊ အလေးထားခြင်းနှင့် လေးစားခြင်းနှစ်မျိုး ရှိကြောင်း၊ ငွေကိုအလေးထားသူများက ငွေနောက်ကိုလိုက်ကြပြီး ပညာအလေး ထားသူများက ပညာနောက်ကိုလိုက်ကြ ကြောင်း၊ အလုပ်ကိုအလေးထားပါက အလုပ်ကိုအချိန်ပေး၍ စူးစိုက်ပြီး ဆောင်ရွက်ရကြောင်း၊ အလားတူ အချိန် ကိုလည်း လေးစားတန်ဖိုးထားရန် လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ ဆောင်ရွက်ချိန်တွင် အလုပ်ကိုအလေးထားခြင်း၊ အချိန်ကို

လေးစားခြင်းများဖြင့်သတ်မှတ်ချိန်အတွင်း လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး တိုးတက်မှုများ ရရှိနိုင် မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပညာသင်ကြားရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပညာရပ် များကို အမှန်တကယ်တတ်ကျွမ်းအောင် သင်ကြားပေးစေလိုကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာများများဖတ်ရှုလေ့လာ စေရေး တိုက်တွန်းဆောင်ရွက်ပေးမည် ဆိုပါက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ပညာရေးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဆရာ ဆရာမများသည် ဝါသနာ၊ စေတနာ၊ အနစ်နာဖြင့် ပညာသင်ကြားပေးကြခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ဆရာ ဆရာမများအား ပညာအရည် အချင်းအလိုက် ခံစားမှုများကို တိုးမြှင့် ပေးခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍လည်း တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ကြားရေးပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူများ ကို သင်ကြားရေးပိုင်းတွင်သာ တာဝန်

- ❖ ယနေ့ခေတ်သည် သတင်းနှင့် နည်းပညာခေတ်ဖြစ်သဖြင့် အင်တာနက်မှ တစ်ဆင့် များစွာလေ့လာသင်ယူနိုင်
- ❖ လေ့လာမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ထဲထဲဝင်ဝင်၊ ထိထိရောက်ရောက် လေ့လာနိုင်ရန်လို
- ❖ မိမိကိုယ်တိုင် တန်ဖိုးရှိရန်အတွက် မိမိတို့အလုပ်ကို အလေးထားရန်နှင့် မိမိတို့ တတ်ကျွမ်းသည့်ပညာရပ်များကို အလေးထားရန်လို

ပေးအပ်ရန်လိုပြီး အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက် ၍ အုပ်ချုပ်ရေးတွင်တာဝန်ရှိသူများကိုသာ တာဝန်ပေးအပ်မည်ဆိုပါကအုပ်ချုပ်ရေး နှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းများ အဆင်ပြေ ချောမွေ့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ဆရာ ဆရာမများကိုလည်း တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသည့် သင်ခန်းစာ အသစ်များကို လေ့လာနိုင်စေရေး မွမ်းမံ သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးရန်

လိုကြောင်း။

ဘဏ္ဍာရေးသုံးစွဲမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ဘဏ္ဍာရေးစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ၊ ဥပဒေများနှင့်အညီ သုံးစွဲနိုင်ရေး သတိပြု ဆောင်ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ငွေကြေး များသုံးစွဲရာတွင်လည်း မျှမျှတတ သုံးစွဲနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်မှုပိုင်းဆိုင်ရာများတွင်လည်း မျှတမှုရှိရန်နှင့် မည်သည့်လုပ်ငန်းများကို

ဆောင်ရွက်သည်ဖြစ်စေ စေတနာထား၍ ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း တိုက်တွန်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် သည် ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီး များနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

□ ကျောပိုးမှ

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ်၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်ရီ၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးရုံး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် စိုးတင်နိုင်၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ခွန်သန်းဇော်ထူး၊ ကုန်စည်ကူးသန်းရေးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပြန့်ပွားမှုထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးညွန့်အောင်တို့ တက်ရောက်ကြပြီး ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခင်ထိန်နန်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးတို့က ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးသည် မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ် ကုန်စည် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးကို အကျိုး

**ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်စည်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် အဟန့်အတား ရှိနေသည်ကို သိရှိရကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထိန်းချုပ်မှုများကို အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်သကဲ့သို့ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် မလိုလား အပ်သော ဆိုးကျိုးများလည်း လျော့နည်းသွားစေနိုင်မည်**

သက်ရောက်မှုရှိနေကြောင်း၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံအနေဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံအပေါ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေး၌ အကူအညီ ပေးထားသည်များ ရှိသကဲ့သို့ ဆက်လက်အကူအညီပေးလိုသည့် ကိစ္စရပ် များလည်းရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ မူဝါဒ၊ ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ် ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း များနှင့်အညီ ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများသို့ အကြောင်းကြား အသိပေးထားရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း။

ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နှစ်နိုင်ငံကုန်စည်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု

ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များတွင် အဟန့်အတားရှိနေသည်ကို သိရှိရကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ် ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထိန်းချုပ်မှုများကို အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက် နိုင်သကဲ့သို့ နောက်ဆက်တွဲဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် မလိုလားအပ်သော ဆိုးကျိုးများလည်း လျော့နည်း သွားစေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ် ရေးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေး၊ အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးအဖွဲ့များနှင့် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့များ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ဆောင်ရွက်ဆဲနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူးရုံး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် စိုးတင်နိုင်က မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်စပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး နှင့် ပတ်သက်၍ နှစ်နိုင်ငံ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးထားချက် များ၊ လိုလားချက်များကို Power point ဖြင့် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြ သည့် ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ဒေါက်တာပွင့်ဆန်းနှင့် ဦးခင်ရီ၊ ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးခင်ထိန်နန်နှင့် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးညွန့်အောင်တို့က သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က ဆွေးနွေးချက်၊ ညှိနှိုင်းချက်နှင့် လိုလားချက်အပေါ် တစ်ချက်ချင်းအလိုက် ဆောင်ရွက်သင့်သည့် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေး လျက် နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြားပြီး အစည်း အဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

**ကောက်စိုက်စိုက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းကွင်းသရုပ်ပြ နွေစပါးစိုက်တောင်သူများအား မျိုးစပါးထောက်ပံ့ပေးအပ်**

ဘားအံ ဇန်နဝါရီ ၁၇

ကရင်ပြည်နယ်ဘားအံမြို့နယ်သံလှယ်ကျေးရွာ အုပ်စု သံလှယ်လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်၏ အကျိုးပြု ဧရိယာအတွင်း နွေစပါးကို အပြည့်အဝစိုက်ပျိုး လုပ်ကိုင်နိုင်စေရေး တောင်သူများအား တွန်းအားပေး စည်းရုံးသောအားဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ကောက်စိုက် စိုက်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်းကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲခန့်က အဆိုပါဧရိယာရှိ ရက် ၉၀ စပါးမျိုး (RS-CS)မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်း ငါးဧက၌ ကျင်းပရာ ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား သည်။

ထို့နောက်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနပြည်နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဝမ်းက ကွင်းသရုပ်ပြပွဲဆောင်ရွက်ရခြင်းနှင့်

မျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်းအကြောင်းကိုရှင်းလင်းပြောကြား ပြီး ဘားအံခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်လွင်က သံလှယ်လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်အကျိုးပြုဧရိယာအတွင်း နွေစပါးဧက ၆၀၀၊ အခြားသီးနှံ ၂၀၂ ဧက စုစုပေါင်း ၈၀၂ ဧက ရာနှုန်းပြည့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦး၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရား သူကြီးချုပ်ဦးသိန်းကိုကိုနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများက တောင်သူများအား မျိုးစပါးများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြပြီး တောင်သူများနှင့်အတူ ပျိုးဖျာလိပ်စနစ်ဖြင့်ပျိုးထောင်ထားသော ပျိုးလိပ် များအား ကူဘိုတာခြောက်တန်းသွားကောက်စိုက် စက် နှစ်စီးဖြင့် ကောက်စိုက်သရုပ်ပြခြင်းအား



ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ ကွင်းသရုပ်ပြပွဲတွင် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ နွေစပါးစိုက် တောင်သူများအတွက် ယူရီယား ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် ပြည်သူ့ဓနကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ

မြေပြုပြင်အထွက်တိုး ဂျစ်(ပ်)ဆမ် သဘာဝ ကျောက်မုန့်မြေဩဇာတို့ကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ရွေ့လျားရောင်းချပေးခဲ့ရာ တောင်သူများက ကြည့်ရှု လေ့လာဝယ်ယူခဲ့ကြသည်။

# ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စီမံအုပ်ချုပ်မှု ကောင်းမွန်ရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်မား တိုးတက်ရေးအတွက် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ (Reform Workshop) ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၁) အစည်း အဝေးခန်းမ (၂) ၌ ကျင်းပသည်။

မှာကြား ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦးက ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ဝန်ဆောင်မှု ပေးနိုင်သည့် ဝန်ကြီးဌာနဖြစ်ရေး၊ လုပ်ငန်းများပိုမို လျင်မြန်ထိရောက်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်မည့် ဝန်ကြီးဌာနတွင်း အုပ်ချုပ်စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကောင်း တစ်ခုပေါ်ပေါက်လာရေး၊ ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ဌာနများအကြား ထိရောက်စွာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အချက် အလက်များ ကိုးကားအသုံးပြုခြင်းဖြင့် မူဝါဒပိုင်း၊

အုပ်ချုပ်မှုပိုင်းတွင်လည်း အရည်အသွေးပြည့်ဝသည့် ယန္တရားတစ်ရပ်ဖြစ်ပေါ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဖော်ထုတ် ဆွေးနွေးရန်ကိစ္စများကို မှာကြားသည်။

ဆွေးနွေးပြောကြား ဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးသန်းအောင်ကျော် က မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာန၏ ရှေ့ဆက်လက်သွားမည့် ခရီးစဉ်တွင် အားလုံးပါဝင်ပြီး ညီညွတ်ခိုင်မာသည့် အဖွဲ့အစည်း (Strong Institution) ဖြစ်လာစေရေး၊ ဝန်ကြီးဌာန၏လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဝန်ကြီးဌာန တစ်ခုလုံးမှ ညီညွတ်ညွတ်တူ၊ စည်းစည်းလုံးလုံးဖြင့် ဦးဆောင်မှုပုံစံ (Collective Leadership) ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အစီအစဉ်များ၊ နောက်ခံအကြောင်းအရင်းနှင့် စီစဉ်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲမှရရှိလာသည့် ဆွေးနွေးချက်များကို ဆန်းစစ်သုံးသပ်ကာ လက်တွေ့အကောင်အထည်



ဖော်နိုင်မည့် ဝန်ကြီးဌာန၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး စီမံချက်တစ်ရပ် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ် များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ နှစ်ရက်ကြာကျင်းပမည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ အဓိကပါဝင်ဆွေးနွေးမည့် ဝန်ထမ်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီ

များညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၊ နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ရုံးခွဲတို့မှ ဝန်ထမ်းများကလည်း Virtual စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

## လျှပ်စစ်စမ်းသပ်စစ်ဆေးရေးသင်တန်း၊ ဓာတ်အားခွဲစိတ်များ တည်ဆောက် / ထိန်းသိမ်း / ပြုပြင်မောင်းနှင်ခြင်း သင်တန်းနှင့် အင်ဂျင်နီယာများ စီမံခန့်ခွဲရေးသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁) သင်တန်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ် စမ်းသပ်စစ်ဆေးရေးသင်တန်း၊ ဓာတ်အားခွဲစိတ်များ ပြုပြင်/ထိန်းသိမ်း/မောင်းနှင်ခြင်း သင်တန်းနှင့် အင်ဂျင်နီယာများ စီမံခန့်ခွဲရေးသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော် ဗဟိုသင်တန်းကျောင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေး နည်းစနစ်များနှင့်အညီ ကျင်းပသည်။

အရည်အသွေးတိုးတက်လာမည့် ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်သန်းဦး က လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်၊ ပို့လွှတ်၊ ဖြန့်ဖြူးရေး နည်းပညာများသည် အချိန်နှင့်အမျှ တိုးတက် ပြောင်းလဲလျက်ရှိသည့်အတွက် မိမိတို့အိမ်နီးချင်း နိုင်ငံများနှင့်တန်းတူ အင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာအရည် အချင်းများ တိုးတက်စွမ်းဆောင်နိုင်ကြစေရန် စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့လာသင်ယူနေကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်တန်းသားများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်



မြင့်မားလာမှသာ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ရမည့် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အရည်အသွေး တိုးတက် လာမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဆုံးရှုံးမှုများ

လျော့နည်းစေရန် စွမ်းဆောင်နိုင်ကြမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုသင်တန်းတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်၊ ပို့လွှတ်၊ ဖြန့်ဖြူးမှုလုပ်ငန်းများတွင် သတင်း အချက်အလက်နှင့် ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာများ

ဖြစ်သည့် Artificial Intelligence (AI) Internet of Things (IoT) ကို အသုံးပြု၍ ကုန်ကျစရိတ် သက်သာ၍ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ရမှုနည်းပါးပြီး ထိရောက်သည့် စွမ်းဆောင်ရည်များ ရရှိမည့် AIS, GIS, Unmanned ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ၊ ပင်မဓာတ်အားခွဲစိတ်များကို တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် မောင်းနှင်ခြင်း၊ Design များ ရေးဆွဲတတ်စေရန် သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး လျှပ်စစ်ပစ္စည်းများ စမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်း၊ ထိန်းသိမ်းမောင်းနှင်ခြင်း လုပ်ငန်းများကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်စွာ ဆောင်ရွက် တတ်စေရန်လည်း သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်မဖြစ်ပေါ်စေရေး လျှပ်စစ်ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအတိုင်း လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရေး အသိပညာပေးစည်းရုံးမှုများ ပြုလုပ် ကြရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ဓာတ်အားလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးနှင့် ဓာတ်အားခများကို သတ်မှတ် ချိန်အတွင်း ကောက်ခံရရှိရေး အောက်ခြေအထိ ကွင်းဆင်းပြီး ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်းမှာကြားသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက သင်တန်းနည်းပြနှင့် သင်တန်းသားများ ကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

## သတင်းကြေညာချက်

၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် ရေနံရှာဖွေ တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိသော PTTEP International Limited သည် ကမ်းလွန်လုပ်ကွက် အမှတ် M-9 နှင့် M-3 တို့တွင် Geophysical Site Investigation (GSI) Survey လုပ်ငန်းများအား Survey Vessel “MV. PTSC Researcher” ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည့် တည်နေရာကိုဖော်ပြသည့် Coordinates များဖြစ်သော လုပ်ကွက်အမှတ် M-3 တွင် Point ASK-12 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၅ ဒီဂရီ ၂၅ မိနစ် ၅၈.၆၂ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၃၀ မိနစ် ၀၀.၈၃ စက္ကန့်၊ လုပ်ကွက်အမှတ် M-9 တွင် Point GTK-42C မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၂၆ မိနစ် ၂၀.၀၈ စက္ကန့်၊ အရှေ့ လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၃၅ မိနစ် ၂၉.၂၈ စက္ကန့်၊ Point KKN-71A မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၉ မိနစ် ၄၀.၅၉ စက္ကန့်၊ အရှေ့ လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၃၉ မိနစ် ၀၅.၇၃ စက္ကန့်၊ Point ZTK-27/A မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၄ မိနစ် ၄၈.၆၀ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီ တွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၀ မိနစ် ၄၈.၃၂ စက္ကန့်၊ Point GTK-41 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၃၄ မိနစ် ၁၉.၄၇ စက္ကန့်၊ အရှေ့ လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၄၄ မိနစ် ၁၂.၅၃ စက္ကန့်၊ Point GTK-41G/D မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၃၉ မိနစ် ၂၅.၉၇ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၂ မိနစ် ၂၅.၉၇ စက္ကန့်၊ Point ZTK-29/A/B မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၆ မိနစ် ၀၈.၂၀ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၄၆ မိနစ် ၅၀.၈၈ စက္ကန့်၊ Point GTK-42A/43 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄

ဒီဂရီ ၂၉ မိနစ် ၄၈.၅၂ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၄၁ မိနစ် ၂၃.၂၃ စက္ကန့်၊ Point KKN-56CL မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၆ မိနစ် ၅၄.၇၉ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၈ မိနစ် ၄၃.၃၉ စက္ကန့်၊ Point GTK-10C မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၃၇ မိနစ် ၁၃.၆၁ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၀၆ မိနစ် ၀၇.၅၃ စက္ကန့်၊ Point KKN-70B/C မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၂၁ မိနစ် ၂၂.၇၅ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၄၇ မိနစ် ၄၅.၈၂ စက္ကန့်၊ Point SPA-1-Up Dip မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၂၉ မိနစ် ၁၅.၉၄ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၀၆ မိနစ် ၀၉.၉၉ စက္ကန့်၊ Point KKN-39B မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၂၀ မိနစ် ၅၅.၅၈ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၁ မိနစ် ၄၂.၈၆ စက္ကန့်၊ Point KKB-55CL မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၇ မိနစ် ၅၂.၉၀ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၆ မိနစ် ၄၄.၉၆ စက္ကန့်၊ Point ZTK-17/C မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၀၂ မိနစ် ၀၃.၂၁ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၇ မိနစ် ၃၃.၆၉ စက္ကန့်၊ Point ZTK-32 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၁ မိနစ် ၃၂.၈၅ စက္ကန့်၊ အရှေ့ လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၁ မိနစ် ၄၈.၈၁ စက္ကန့်၊ Point GTK-14A/14B မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၃၃ မိနစ် ၄၄.၅၉ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၀၆ မိနစ် ၄၄.၇၀ စက္ကန့်၊ Point GTK-37/39 မြောက်လတ္တီ တွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၂၉ မိနစ် ၅၃.၄၃ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၄ မိနစ် ၅၇.၄၄ စက္ကန့်၊ Point ZWP19 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ

၁၅ မိနစ် ၁၇.၃၁ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၆ မိနစ် ၃၅.၇၉ စက္ကန့်၊ Point ZWP-16 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၅ မိနစ် ၂၀.၁၅ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၃၃ မိနစ် ၂၇.၃၈ စက္ကန့်၊ Point ZWP-17 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၃၁ မိနစ် ၀၄.၈၃ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၆ ဒီဂရီ ၀၀ မိနစ် ၃၉.၇၇ စက္ကန့်၊ Point ZWP-18 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၃ ဒီဂရီ ၅၇ မိနစ် ၀၀.၁၆ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၄၆ မိနစ် ၀၅.၅၂ စက္ကန့်နှင့် Point ZWP-19 မြောက်လတ္တီတွဒ် ၁၄ ဒီဂရီ ၁၅ မိနစ် ၁၇.၃၁ စက္ကန့်၊ အရှေ့လောင်ဂျီတွဒ် ၉၅ ဒီဂရီ ၅၆ မိနစ် ၃၅.၇၉ စက္ကန့်တို့အတွင်းတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၇ ရက်နေ့မှ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၅ ရက် နေ့အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။  
၂။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကမ်းလွန်လုပ်ကွက်အမှတ် M-9 နှင့် M-3 တို့တွင် Geophysical Site Investigation (GSI) Survey လုပ်ငန်းများအား Survey Vessel “MV. PTSC Researcher” ဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင် ရွက်နေစဉ်ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းများနေ့နှင့်နေ့ကြန့်ကြာမှုမဖြစ် ပေါ်စေရေးအတွက် ဖော်ပြပါလုပ်ငန်းခွင်တည်နေရာများမှ (၄) ကီလို မီတာပတ်လည်အတွင်းအား ရေကြောင်းသတိပေးချက် (Notice to Mariners) ထုတ်ပြန်ကြေညာထားပါ၍ သင်္ဘောကြီးငယ်များ၊ ကုန်တင်စက်လှေများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘောများ၊ စက်တပ်သမ္ဗန်များ ဖြတ်သန်းသွားလာခြင်း၊ ကျောက်ချရပ်နားထားခြင်း၊ ငါးဖမ်းဆီးခြင်း နှင့် ငါးဖမ်းကိရိယာများ ချထားခြင်းမပြုလုပ်ကြရန် အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။  
ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန

# စားသုံးသူများအခွင့်အရေးနှင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာန

## ဒေါက်တာသရဖီထွန်း DOCA(YGN)

နစ်နာဆုံးရှုံးမှုများအတွက် ကုစားခွင့်ဆိုသည်ကို ကမ္ဘာ့ကသိစေရန် အစပြုခဲ့သည်ကတော့ ဟန်မူရာဘီကိုဥပဒေပါ။ ကမ္ဘာ့ပထမဦးဆုံး တရားစီရင်ရေးဥပဒေဟု တင်စားခေါ်ဝေါ်ခဲ့ကြသည့် ဘာဘီလုံမြို့ကြီး၏ အရှင်သခင် ဟန်မူရာဘီ ဘုရင်ကြီးရေးသားပြုစုခဲ့သည့် ဟန်မူရာဘီဥပဒေ (Code of Hammurabi) ထဲတွင် “သွားတစ်ချောင်း ဆုံးရှုံးမှုအတွက် သွားတစ်ချောင်း”၊ “မျက်လုံးတစ်လုံး ဆုံးရှုံးမှုအတွက် မျက်လုံးတစ်လုံး” ဆိုပြီး ဆုံးရှုံးမှုနှင့် တန်းတူပြန်ပေးရသည့် ကုစားခွင့် (သို့မဟုတ်) လျော်ကြေးပြန်ပေးရသည်ဆိုသည်ကို လူသိများပြီး ကမ္ဘာကျော်သည့်လျော်ကြေးဟု သတ်မှတ်မည်ဆိုလျှင် မှားဖွယ်ရာရှိမည်မထင်ပါ။ ယနေ့ခေတ်အမြင်အရ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုရှိသည့် လျော်ကြေး (ဝါ) တရားစီရင်ရေးဟု မြင်နိုင်သော်လည်း ရှေးခေတ်အခါက မျှတမှုရှိသည့်ပြဋ္ဌာန်းချက်ဆိုပြီး လက်ခံခဲ့ကြခြင်းပါ။ တရားစီရင်ရေး (ဝါ) ကုစားခွင့်ဆိုသည်ကို ကိုဥပဒေက အစပြုသည်ဟု လက်ခံခဲ့ကြသော်လည်း ခေတ်ကာလ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လက်ခံနိုင်စွမ်းများ ပြောင်းလဲလာသည့်အခါတွင် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ရုပ်ဝတ္ထုပိုင်းဆိုင်ရာ နစ်နာမှုများအတွက် ကုစားနိုင်မည့် (သို့မဟုတ်) အပြစ်ပေးနိုင်မည့် စည်းကမ်းများကို နိုင်ငံတကာက ဥပဒေများရေးဆွဲပြီး ပြဋ္ဌာန်းလာကြပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း နိုင်ငံသားများ၏ နစ်နာမှုနှင့် ဆုံးရှုံးမှုများအတွက် တရားမဥပဒေ၊ ပြစ်မှုဆိုင်ရာဥပဒေ၊ အထူးဥပဒေစသည့် ဥပဒေပေါင်းများစွာ ရေးဆွဲကာကွယ်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ သို့သော် အသွေးအသားနှင့် တည်ရှိနေသော လူသားများအဖို့ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာအပြင် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ နစ်နာမှုများပါ ရှိနေပြန်ပါသေးသည်။

**စားသုံးသူအခွင့်အရေး ဆုံးရှုံး**  
ရုပ်ပိုင်း၊ ဂုဏ်ပိုင်း၊ နာမည်ဂုဏ်သတင်းပိုင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ထိခိုက်နစ်နာမှုများရှိလျှင် လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် အရေးယူဆောင်ရွက်ရသော်လည်း စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ထိခိုက်နစ်နာမှုများအတွက် ကုစားခွင့်ဆိုသည်မှာ မရှိသလောက် နည်းပါးပါသည်။ ဗုဒ္ဓအဆုံးအမအတိုင်း သက်ကြီး၊ ဝါကြီးနှင့် ဆရာသမားများ၏ သွန်သင်လမ်းပြပေးမှုအောက်တွင် နေထိုင်လာကြသည့် မြန်မာလူမျိုးများသည် သည်းခံစိတ်နှင့် အားနာတတ်သည့် စိတ် လွန်စွာကြီးမြင့်ကြသူများ ဖြစ်သည့်အလျောက် ကိုယ်ပိုင်ပစ္စည်း အခိုးခံရလျှင်တောင် ဝင်ကြွေးရှိ၍



ပြန်ပေးဆပ်ရသည်ဟုဆိုကာ ဖြေသိမ့်နိုင်ကြသူများ ဖြစ်ပါသည်။ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာထိခိုက်နစ်နာမှုများ ကြုံတွေ့ရသော်လည်း သည်းခံစိတ်ဖြင့်သာ ဖြတ်ကျော်ခဲ့ကြသည့်အတွက် မွေးကတည်းက ကိုယ်ပိုင် ရရှိနေကြသည့် ကိုယ့်အခွင့်အရေး (သို့မဟုတ်) စားသုံးသူအခွင့်အရေး ဆုံးရှုံးနေသည်ဆိုသည်ကို သိသူ အလွန်နည်းပါးခဲ့ကြပါသည်။ အခွင့်အရေး မသိသူများအဖို့ ကုစားခွင့်ဆိုသည်မှာ တောင်းရကောင်းမှန်းမသိသည့် အခြေအနေများကို စာရေးသူ ကိုယ်တိုင်အပါအဝင် စာဖတ်သူများအားလုံးလည်း ကြုံတွေ့ဖြတ်ကျော်ခဲ့ရမည်ဟုထင်ပါသည်။

ကိုယ်ပိုင်ဆိုင်သည့်စက်ဘီးလေး ပျောက်ဆုံးလျှင် ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်တိုင်တန်း၍ ရသည်ဆိုသည်ကို လူအများစုက သိကြသော်လည်း ခရီးသည်တင်ကား စီးရာ၌ ခရီးဆုံးထိမပို့ဘဲ လမ်းခုလတ်တွင် ချပေးခဲ့လျှင်လည်း တိုင်ရမည့်နေရာနှင့် အားထားရမည့် ဥပဒေဆိုသည် မရှိခဲ့ပါ။ အပန်းဖြေခရီးသွားသည့်အခါ ခရီးသွား Agency များက ဟိုတယ်တွင်တည်းရမည်ဆိုကာ အာမခံခေါ်ယူခဲ့ပြီး ဘုန်းကြီးကျောင်းတွင်

တည်းခိုရလျှင်လည်း တိုင်ရမည့်နေရာနှင့် အားထားရမည့် ဥပဒေဆိုသည် မရှိခဲ့ပါ။ TV တစ်လုံးဝယ်လိုက်၍ အာမခံကာလမပြည့်မီ ချို့ယွင်းလာမှုအတွက် အာမခံအတိုင်း ပြန်မပြင်ပေးခဲ့လျှင်လည်း တိုင်ရမည့်နေရာနှင့် အားထားရမည့် ဥပဒေဆိုသည် မရှိခဲ့ပါ။ ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ဝယ်ယူသုံးစွဲ၍ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် ထိခိုက်နစ်နာမှုများအနက် နစ်နာမှုအချို့သည် လက်ရှိတည်ဆဲဥပဒေများအရ ဖြေရှင်းပေးရန် အဆင်ပြေသော်လည်း စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ နစ်နာမှုများကဲ့သို့သော ထိခိုက်မှုများအတွက် လက်ရှိတည်ဆဲဥပဒေများနှင့် ပြဋ္ဌာန်းဥပဒေများအရ ကုစားပေးရန်မလွယ်ကူပါ။ ဥပမာအနေဖြင့် ပြောရလျှင် ခရီးသည်တင်ကားတစ်စီး၏ ဝန်ဆောင်မှုကို ရယူစီးနင်းလာသော ခရီးသည်တစ်ဦး၏ SuitCase အား ကားဝမ်းဗိုက်အတွင်း၌ တင်ဆောင်လာခဲ့ရာ ခရီးဆုံးရောက်သည့်အချိန်တွင် ကားဝမ်းဗိုက်အတွင်း၌ တင်ဆောင်ခဲ့သော SuitCase အတွင်း ငါးညှီရေများစွန်းထင်ကာ အနံ့အသက်များ ဆိုးရွားစွာ ထွက်ပေါ်နေသည့်အတွက် စိတ်အနှောင့်အယှက် ဖြစ်ပေါ်ခဲ့၍ ကားပိုင်ရှင်အား ပြောကြားရာတွင် တာဝန်ယူပေးမှု မရှိသည့်အခြေအနေမျိုးတွင် အားကိုးရန်နှင့် ကိုးကားစရာဥပဒေလိုအပ်ပါသည်။

**ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့**  
ယင်းကဲ့သို့သော အခြေအနေများအတွက် ကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ဝယ်ယူသုံးစွဲ၍ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် စားသုံးသူ ထိခိုက်နစ်နာမှုများအပေါ် စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ (၂၀၁၉) ဖြင့် နစ်နာမှုများအတွက် ပြောဆိုကြားနာပိုင်ခွင့်၊ ကုစားခွင့်၊ လျော်ကြေးရပိုင်ခွင့်နှင့် တရားစွဲဆိုပိုင်ခွင့်များ ရရှိလာအောင် ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ပြည်သူတိုင်းသည် စားသုံးသူဖြစ်၍ စားသုံးသူတိုင်းသည် စားသုံးသူအခွင့်အရေးရထိုက်သူများ ဖြစ်ကြပါသည်။ စားသုံးသူများ၏ အခွင့်အရေးဆုံးရှုံး နစ်နာမှုများနှင့် ထိခိုက်နစ်နာမှုများအတွက် တိုင်ကြားနိုင်သည့်နေရာသည် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနဖြစ်ပြီး အားထားပြုရမည့်ဥပဒေမှာ စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ (၂၀၁၉) ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် လိုအပ်လာလျှင် အခြားဌာနဆိုင်ရာများ၏

အထူးဥပဒေများ၊ တည်ဆဲဥပဒေများနှင့် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပါသည်။ အခြားဥပဒေများနှင့် အရေးယူခြင်းဆိုသည်မှာ မည်ကဲ့သို့သော အခြေအနေမျိုးလဲဟုဆိုလျှင် စားသုံးသူအား ထိခိုက်နစ်နာစေရန် ပြုလုပ်ကျူးလွန်ခဲ့သည့် အကြောင်းအရာသည် စားသုံးသူ ကာကွယ်ရေးဥပဒေအရ ရော၊ အခြားဌာနဆိုင်ရာ၏ အထူးဥပဒေအရ ရော အရေးယူဆောင်ရွက်၍ ရသည့် အခြေအနေမျိုးတွင် ပိုမိုထိရောက်လေးနက်စေမည့် ပြဋ္ဌာန်းချက်ပေါ်တွင် မူတည်ပြီး တရားစွဲဆိုရမည့်ဥပဒေကို ရွေးချယ်ကာ လိုအပ်ပါက အခြားဌာနဆိုင်ရာများ၏ အထူးဥပဒေများဖြင့် ဌာနမှတရားလိုလုပ်ကာ အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းမျိုးကို ဆိုလိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။ စာရေးသူ၏ အတွေ့အကြုံတစ်ခုအား ပြန်ပြောရမည်ဆိုလျှင် စားသုံးသူတစ်ဦးက ကြက်ကြော်ဝယ်စားရာတွင် အနံ့အရသာပြောင်းလဲနေကာ စားသုံးပြီးနောက် ဝမ်းရောဂါ ခံစားရသည့်အတွက် တိုင်ကြားလာသဖြင့် မြေပြင်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာတွင် ရက်လွန်နေသည့် ကြက်အပုပ်အား ပြုပြင်ရောင်းချခဲ့၍ စားသုံးသူအကာအကွယ်ပေးရေး ဥပဒေထက်ပိုမိုလေးနက်နိုင်မည့် အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေဖြင့် တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်ခဲ့ရသည့် ဖြစ်စဉ်မျိုးလည်း ရှိခဲ့ပါသည်။

**တိုင်ကြားမှုပေါင်း ၃၅၀၀ ကျော်အထိ လက်ခံဖြေရှင်း**  
စားသုံးသူထိခိုက်နစ်နာမှုများအတွက် အလွယ်တကူတိုင်ကြားနိုင်ရန်အလို့ငှာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တိုင်းတွင် စားသုံးသူသတင်းပြန်ကြားရေးနှင့် တိုင်ကြားမှု လက်ခံဆောင်ရွက်ရေးစင်တာ (CICC) များကို ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ထားသကဲ့သို့ DOCA Website၊ DOCA Myanmar Mobile Application နှင့် Consumer Call Center များမှ တစ်ဆင့် အဆင်ပြေသည့်နည်းလမ်းများကို ရွေးချယ်တိုင်ကြားနိုင်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစ၍ တစ်တိုင်းပြည်လုံးတွင် တိုင်ကြားမှုပေါင်း ၃၅၀၀ ကျော်အထိ လက်ခံဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနအနေဖြင့်လည်း စားသုံးသူကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများအား ထိရောက်လျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စစ်ဆေးရေးအရာရှိများစွာလည်း ခန့်အပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကုမ္ပဏီတစ်ခုသည် နိုင်ငံခြားမှ တင်သွင်းသည့်ကုန်ပစ္စည်းဟု ကြော်ငြာကာ ဈေးကြီးကြီးရောင်းချနေသော်လည်း နိုင်ငံခြားမှ တင်သွင်းလာခြင်းမဟုတ်ဘဲ အာရှနိုင်ငံများမှ ကုန်ကြမ်းတင်သွင်းပြီး ပြည်တွင်း၌ ပြန်လည်ထုပ်ပိုးရောင်းချနေကြောင်းကို စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအရာရှိများက မြေပြင်ကွင်းဆင်းတွေ့ရှိရသည့်အတွက် စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ (၂၀၁၉) အရ ဌာနမှ တရားစွဲဆိုခဲ့သောကြောင့် သိန်း ၇၀ ပေးလျှော်ရန် ပြစ်ဒဏ်ချခံခဲ့ရပါသည်။

စားသုံးသူရေးရာဦးစီးဌာနသည် စားသုံးသူများ ထိခိုက်နစ်နာမှုများရှိလာခဲ့လျှင် စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေနှင့်အညီ ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရေးများကို အားတက်သရော ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ကြသကဲ့သို့ စားသုံးသူများအတွက် ဈေးကွက်ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ကြပါသည်။ ဤနေရာတွင် စာရေးသူအနေဖြင့် ဌာနမှ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအရာရှိများနှင့် ဝန်ထမ်းများက ဈေးကွက်အတွင်းကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်နေသည့်အပိုင်းကို ရည်ရွယ်ချက်ငါးချက်ဖြင့် ခွဲခြားပြီး တင်ပြပါရစေ။

**ပြည်သူတိုင်းသည် စားသုံးသူဖြစ်၍ စားသုံးသူတိုင်းသည် စားသုံးသူအခွင့်အရေးရထိုက်သူများ ဖြစ်ကြပါသည်။ စားသုံးသူထိခိုက်နစ်နာမှုများအတွက် အလွယ်တကူတိုင်ကြားနိုင်ရန်အလို့ငှာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တိုင်းတွင် စားသုံးသူသတင်းပြန်ကြားရေးနှင့် တိုင်ကြားမှု လက်ခံဆောင်ရွက်ရေးစင်တာ (CICC) များကို ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ထားသကဲ့သို့ DOCA Website၊ DOCA Myanmar Mobile Application နှင့် Consumer Call Center များမှ တစ်ဆင့် အဆင်ပြေသည့်နည်းလမ်းများကို ရွေးချယ်တိုင်ကြားနိုင်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစ၍ တစ်တိုင်းပြည်လုံးတွင် တိုင်ကြားမှုပေါင်း ၃၅၀၀ ကျော်အထိ လက်ခံဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့**

စာမျက်နှာ ၇ သို့

# (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကျင်းပရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇ (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား ကျင်းပရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး (၃/၂၀၂၂)ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန စုဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



**တက်ရောက်**  
လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းခံ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မောင်မောင်နိုင်၊ ကော်မတီအတွင်း ရှေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်မှူးတင်နိုင်၊ ဦးထွန်းအုံ၊ ဦးအောင်ကျော်ထွန်း၊ ဦးဇော်ဝင်း၊ ဒေါက်တာအေးထွန်း၊

ဦးမင်းထိန်၊ ဦးဇော်အေးမောင်၊ နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဥပဒေချုပ် ဦးဌေးအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီး များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးမြင့်စိုး၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်များနှင့်

ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
**နိုင်ငံ၏ပုံရိပ်ဖြစ်**  
ရှေးဦးစွာ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား ကျင်းပရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက် တွင် ကျရောက်သည့် (၇၅)နှစ် မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားအပါအဝင် ယခု ကာလတွင် ဆောင်ရွက်မည့်

ဆောင်ရွက်ချက်များသည် နိုင်ငံ၏ ပုံရိပ်ဖြစ်သည့်အတွက် သာမန် လုပ်ငန်းများထက် ပိုမိုလေးလေးနက်နက် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာများ၊ အချိန်အခါမဟုတ် မိုးရွာသွန်းခြင်း အပါအဝင် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များအားလုံးကို ကြိုတင်မြေခင်းတွေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

**ဆွေးနွေးတင်ပြ**  
ထို့နောက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင်က အခမ်းအနား အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေအနေဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည့် လုပ်ငန်းရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး တက်ရောက် လာကြသည့် ဆပ်ကော်မတီများ မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ ဝန်ကြီးများ၊

တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။  
ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနား ကျင်းပရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ဖြည့်စွက် ဆွေးနွေးမှာကြားပြီး အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။  
**သတင်းစဉ်**

**ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသည့်**

**စိန်ရတုပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့်စာပေပွဲတော်**

**၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၉ ရက် မှ ၃၁ ရက်**      **ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၊ နေပြည်တော်။**

**“ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား”အစီအစဉ် ထုတ်လွှင့်မည်**

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇ မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှု တားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက် စကားသံများအား သဇင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “ရေဦးမြို့နယ် ပလူဇာတိုက်နယ်ဆေးရုံ မှ ရေဦးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်မည့် ဆေးဝါးများသယ်ဆောင်လာသည့် လူနာတင်ယာဉ် နှစ်စီးကို PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်မှု”ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည် ဖြစ်သည်။

လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဝေဒနာရှင်များ၏ အဓိက အသက်ကယ်ဆေးဖြစ်သည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ ဖြန့်ဖြူးပေးမည့် Liquid Oxygen သယ်ဆောင်လာသော မော်တော်ယာဉ်ကို မြဝတီ မြို့နယ်တွင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက အကြောင်းမဲ့ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ်” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ်သော ကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် အင်္ဂါနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီ အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၅၉၉၀၉၉၅၉၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည် ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ ပါဝင်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက် အလက်များကို လျှို့ဝှက်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
**သတင်းစဉ်**

□ **စာမျက်နှာ ၆ မှ**  
ရည်ရွယ်ချက်(၁)အနေဖြင့် စာရေးသူ တာဝန် ထမ်းဆောင်သည့် စာရေးသူရေးရာဦးစီးဌာနသည် ယခင် ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းထိန်းချုပ်မှု ဝန်ကြီးဌာနမှ ထမ်းဆောင်ခဲ့သော ပြည်တွင်းကုန်သွယ်ရေး အခြေအနေများ၊ ပြည်တွင်းထွက်ကုန်များ၏ အခြေအနေများနှင့် ဈေးနှုန်းအတက်အကျများအား ခန့်မှန်း နိုင်ရန် နေ့စဉ်ဈေးနှုန်းသတင်းအခြေအနေများကို နေ့စဉ်ဈေးကွက်အတွင်း ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ကြရပါသည်။ ရည်ရွယ်ချက်(၂)အနေဖြင့် ထုတ်ကုန်များ လုံခြုံစိတ်ချမှုရှိစေရန်အတွက် ဈေးကွက်အတွင်း ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ဈေးကွက်မရောက်မီနှင့် ဈေးကွက်ရောက်ပြီး ကုန်ပစ္စည်းများအား စားသုံးသူများအတွက် လုံခြုံ စိတ်ချရမှု ရှိ၊ မရှိ၊ အသုံးပြုရန် သင့်၊ မသင့်၊ ဘေးအန္တရာယ်ရှိနိုင်မှု အခြေအနေနှင့် ကုန်အညွှန်း အမှတ်အသားများ ပြည့်စုံစွာဖော်ပြပြဋ္ဌာန်းထားခြင်း ရှိ၊ မရှိ တို့အား စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ရည်ရွယ်ချက်(၃)အနေဖြင့် စားသုံးသူရေးရာဦးစီး ဌာနသို့ တိုင်ကြားလာသော စားသုံးသူနစ်နာမှုများ အား စုံစမ်းစစ်ဆေးရန်လိုအပ်လာပါက ဈေးကွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ရည်ရွယ်ချက်(၄)အနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါများ စတင်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် အခြေအနေ များတွင် အရေးကြီးကုန်စည်နှင့် ဝန်ဆောင်မှုဥပဒေ အရ ဆေးဝါးများ၊ စားသုံးကုန်ပစ္စည်းများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး ဆိုင်ရာ ကုန်ပစ္စည်းများအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ အား အရေးကြီးကုန်စည်အဖြစ် ကြေညာထားသည့် အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုမြင့်မားလာ သည့်အချိန်မျိုးတွင် လတ်တလောလိုအပ်ချက်များ ဖြစ်သည့် စားသောက်ကုန်များ၊ ဆေးဝါးများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးပစ္စည်းများ၏ ဈေးနှုန်းနှင့် ပစ္စည်းပြတ်လပ်မှုမရှိစေရေး ဈေးကွက် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ရည်ရွယ်ချက် (၅) အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ လိုအပ်ချက်များအရ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ တာဝန်ပေးမှုဖြင့်

ဘီလပ်မြေ၊ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ သံချောင်း၊ ဆေးတို့၏ ဈေးနှုန်းအခြေအနေ၊ လက်ကျန်အခြေအနေနှင့် ဈေးကွက်ပြတ်လပ်မှုအခြေအနေများ၊ ကုန်ဈေးနှုန်း မြင့်တင်မှုမရှိစေရေးအတွက် ဗဟိုဘဏ်မှ ရည်ညွှန်း ငွေလွှဲနှုန်းဖြင့် ရောင်းချပေးသည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ များဖြင့် ဝယ်ယူရရှိလာသည့် စက်သုံးဆီ၊ စားသုံးဆီ များကို သက်သာသည့်ဈေးနှုန်းဖြင့် ပြည်သူများထံသို့ အမှန်တကယ်ရောင်းချခြင်း ရှိ၊ မရှိနှင့် ဈေးနှုန်း အခြေ အနေများအား သိရှိနိုင်ရန် ဈေးကွက်အတွင်းကွင်းဆင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။ ဤကဲ့သို့ ဈေးကွက်ကွင်းဆင်း၍ရှိသည့် အချက်အလက်များအား ဘေးအန္တရာယ်ရှိနိုင်မှု အခြေအနေ၊ ဈေးကွက်အတွင်း ပျံ့နှံ့မှုအခြေအနေ၊ စားသုံးသူ သုံးစွဲမှုအခြေအနေများကို သုံးသပ်ချက် များနှင့်တကွ တင်ပြဆောင်ရွက်နေကြခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ယခုကဲ့သို့ စားသုံးသူများ၏ အခွင့် အရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားကို အားတက်သရော ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိသော စားသုံးသူ ရေးရာဦးစီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများ၏ ကြိုးပမ်း

အားထုတ်မှု၊ ပြဋ္ဌာန်းထားသောဥပဒေ၏ ကိုးကား အားထားမှုများကြောင့် စားသုံးသူပြည်သူများ၏ ဌာနများအပေါ် ရောထွေးလျက်ရှိသည့် အမြင်များ သည် ရှင်းလင်းကွဲပြားစွာ နားလည်လာကြောင်း ထူးခြားစွာတွေ့နေရပြန်ပါသည်။ ဌာနနာမည်နှင့် ဌာနယူနီဖောင်းကို တွဲမှတ်မိလာသည့် စားသုံးသူများ သည် စားသုံးသူနစ်နာမှုများကို ဖြေရှင်းပေးသဖြင့် ကျေးဇူးတင်ကြောင်း သူတို့၏ Social Media တွင် ရေးသားထားသည့် Post များကို တွေ့ရှိလာခြင်း သည် စားသုံးသူအခွင့်အရေးကို ပြည်သူများသိသွား ပြီဆိုသည့်အသိသည်လည်း ဌာနအတွက် ခွန်အား တစ်ခုပင်။ ဈေးဆိုင် Supermarket များတွင်လည်း မြန်မာလို အညွှန်းစာသားအပြည့်အစုံ ဖော်ပြထား သည့် ကုန်အညွှန်းအမှတ်အသားပါသော ကုန်ပစ္စည်းများ နေရာယူတည်ရှိလာကြခြင်းသည် စားသုံးသူကာကွယ်ရေးဥပဒေ၏ ထိရောက်မှုများ ပါလားဟု တွေးတောရင်း စားသုံးသူအခွင့်အရေး ရရှိအောင် ဥပဒေနှင့်အညီ ကြိုးပမ်းကြရဦးမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း တင်ပြလိုက်ရပါသည်။  
**။**

# ယာယီပိတ်ထားသည့် တရုတ်-မြန်မာနယ်နိမိတ် လွယ်လွယ်-လိုင်းရင်း နယ်စပ်ဂိတ် ဖွင့်လှစ်

ဗန်းမော် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် လွယ်လွယ်မြို့ရှိ တရုတ်-မြန်မာနယ်စပ်ဂိတ်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လလယ်လောက်ကစတင်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုကို တရုတ်နိုင်ငံ ဘက်က ခြောက်လခန့်ရပ်နားခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးတာဝန်ခံ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဇော်မိုးက ကုန်စည်စီးဆင်းမည့်ယာယီများအား အမွှေးနံ့သာရည်များ ပတ်ဖျန်းပြီး နယ်စပ်ဂိတ်ကို ဖွင့်လှစ်ကာ ကုန်သွယ်မှု စတင်ခဲ့သည်။

ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ယခုလို ကုန်သွယ်မှုစတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ယခုလို ကုန်သွယ်မှု ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ကြိုနှင့်တစ်သျှူးငှက်ပျောတို့ကို စမ်းသပ်ကာလတွင် တင်ပို့ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ဂိတ်ပိတ်စဉ်က နှစ်နိုင်ငံ အတွင်း ပိတ်မိနေသောယာယီများကို အရေအတွက် တူညီစွာ ဦးစားပေးဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ တရုတ်နိုင်ငံဘက်မှ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ အထည်အလိပ် နှင့် အိမ်သုံးကုန်ပစ္စည်းမျိုးမျိုးတို့ကို တင်သွင်း ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကုန်စည် စီးဆင်းရာတွင် နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်မှုအနေဖြင့် ယာယီမောင်း နှင့် ယာယီနောက်လိုက်များ၊ ကုန်တင်ကုန်ချ အလုပ် သမားများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးပြီးသူများကိုသာ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ကုန်သွယ်မှုစတင်  
ယင်းသို့နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများကို စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ လွယ်လွယ်နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း တာဝန်ခံ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဇော်မိုး၊ မြို့အုပ်ချုပ် ရေးမှူး ဦးယဉ်မင်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တရုတ်နိုင်ငံဘက်ရှိ တာဝန်ရှိသူများကို အွန်လိုင်း စနစ်ဖြင့် သုံးကြိမ် ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉



## ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား နယ်စပ်ဂိတ် အသီးသီးတွင် ဆက်လက်လက်ခံလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးတွင် လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) လောက်ကိုင် မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသား နှစ်ဦး၊ အမျိုးသမီး နှစ်ဦး စုစုပေါင်းလေးဦးကို လည်းကောင်း၊ ယနေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီ မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသား ၇၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၀ ဦး စုစုပေါင်း ၈၂ ဦးကို လည်းကောင်း လက်ခံခဲ့ကြသည်။  
ထိုသို့လက်ခံရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်သူ့ ဆေးရုံများမှ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ Quarantine ဝင်ရောက်ရမည့်

အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများ ပြုလုပ် ပေးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြား ချက်များ ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းတို့ကို စနစ် တကျဆောင်ရွက်ပေးပြီး တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။  
ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ခရီးသည်တင်မော်တော် ယာယီများဖြင့် ၎င်းတို့နေရပ်အသီးသီးသို့ လိုက်လံ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများ အား သက်ဆိုင်ရာနေရာများတွင် သီးသန့်ထားရှိ၍ လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများနှင့် အုပ်ချုပ်မှု ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို အဆင်ပြေချောမွေ့အောင် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

  
**လူကုန်ကူးခံရသူများအနေဖြင့် အကူအညီနှင့်အားပေးမှုများ လိုအပ်သည်ဟု ခံစားနေရပါက သတင်းအချက်အလက်မျှဝေရာစင်တာသို့ ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။**  
ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ - လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန  
အမှတ်(၆၅)ကျိုက်တိုင်းဘုရားလမ်း၊မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး  
ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်း - ၀၁-၆၆၆၆၆၆၆ (ရုံးချိန်အတွင်း)

## မြန်မာထွက်ကုန် ပဲစင်းငုံအသစ်များ မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်းသို့ အဖွင့်ဈေးကောင်းဖြင့် ဝင်ရောက်လာ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၇  
မြန်မာထွက်ကုန် ပဲစင်းငုံအသစ်များ မန္တလေး ဈေးကွက်အတွင်းသို့ ယခုဇန်နဝါရီလအတွင်း၌ အဖွင့်ဈေးကောင်းဖြင့် လှိုင်လှိုင်ဝင်ရောက်လာ ကြောင်း မန္တလေးပဲကုန်သည်များထံမှ သိရသည်။  
လက်ရှိအချိန်တွင် မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်းသို့ ယင်းပဲစင်းငုံအသစ်များကို ကျောက်ဆည်၊ စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ မြင်းမူ၊ မြောင် စသည့်ဒေသများမှ ဝင်ရောက် လာကြောင်း၊ ယခုနှစ် ပဲစင်းငုံများသည် ရာသီဥတု ကောင်းမွန်မှုကြောင့် အရောင်အသွေးနှင့် အလုံး အဖန်များ ကောင်းမွန်လျက်ရှိကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် နှစ်ကာလတူက ပဲစင်းငုံသုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ငွေကျပ် ၇၀၀၀ ရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ်တွင် လက်ရှိဈေးနှုန်း အနေဖြင့် ပဲစင်းငုံ သုံးတင်းဝင်တစ်အိတ်လျှင်ငွေကျပ် ၁၂၄၀၀ ပေါက်ဈေးဖြင့် အဖွင့်ဈေးကောင်းနေကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ ဦးစိုးဝင်းမြင့် (စိုးဝင်းမြင့်ပွဲရုံ)က ပြောသည်။  
“ပဲစင်းငုံကို မြန်မာလူမျိုးတွေက စားသုံးမှု နည်းပါတယ်။ အဓိက အိန္ဒိယလူမျိုးတွေက မြန်မာ ပဲစင်းငုံကို ဓာတုကင်းစင်၍ အရသာမှာလည်း တမူ ထူးခြားတာကြောင့် ကြိုက်နှစ်သက်ပြီး ဝယ်ယူကြပါ တယ်။ ဈေးကွက်ထဲမှာ အာဖရိက ပဲစင်းငုံထက် မြန်မာပဲစင်းငုံက ဈေးပိုမိုရရှိပါတယ်။ ထွက်ရှိတဲ့ ပဲစင်းငုံ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းက အိန္ဒိယကို ပို့ရပါတယ်။ ဈေးကွက်ကလည်း အခိုင်အမာရရှိပြီးသားပါ။ အခု ချိန်မှာ အိန္ဒိယဝယ်လက်နဲ့ သိုလှောင်ထားသူတွေ

ဝယ်နေတာကြောင့် ဈေးနှုန်းကျဆင်းဖို့မရှိနိုင်သေး ပါဘူး။ ပဲစင်းငုံက ပြည်ပပို့ကုန်အနေနဲ့ အိန္ဒိယ တင်မဟုတ်ပါဘူး။ နီပေါ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နဲ့ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတို့ကလည်း နှစ်စဉ် ပုံမှန်ဝယ်ယူ နေကြပါတယ်။ လက်ရှိအချိန်မှာ မန္တလေးဈေး ကွက်အတွင်း တစ်နေ့ကို ပဲစင်းငုံအိတ်ရေ ၁၀၀၀၀ အထိ ဝင်ရောက်နေပါတယ်။ မကြာခင်ကာလမှာ လည်း ရွှေဘိုနဲ့ ခင်ဦးဒေသဘက်တွေကလည်း ထွက်ရှိလာတော့မှာပါ” ဟု ၎င်းကပြောသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ရှိသည့် ပဲစင်းငုံမှာ ပဲစင်းငုံအနီ၊ ပဲစင်းငုံအဖြူနှင့် ပဲစင်းငုံအကျားဟူ၍ အမျိုးအစားသုံးမျိုးရှိကြောင်း၊ မြန်မာပြည် အလယ်ပိုင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် ပဲစင်းငုံများကို စိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ ယခု နောက်ပိုင်း တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးလာကြရာ ချင်း၊ ကယား၊ ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းတို့တွင် စိုက်ပျိုးအောင်မြင် ဖြစ်ထွန်း လာကြောင်း၊ ပဲစင်းငုံကို မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံအစိုးရတို့ နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်ဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ တစ်နှစ်လျှင် ပဲစင်းငုံ တန်ချိန် တစ်သိန်းဝယ်ယူမည်ဟု စာချုပ်ချုပ်ဆို ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြည်ပဈေးကွက်အခိုင် အမာရနေသည့်အတွက် ပဲစင်းငုံကို ပိုမိုတိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးသင့်ကြောင်း သိရသည်။  
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

### မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးအနည်းငယ် ထစ်ချုန်းရွာနိုင်သည်။ရွာရန်ရွာနှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ နေပြည်တော်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် အများအားဖြင့်သာယာပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် တိမ်အသင့် အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။  
မိုး/လေ

## ရွှေပြည်သာမြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် ရွှေပြည်သာ မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းက အသက် ၇၀ အထက် စာရေးဆရာ ဆရာမကြီးများအား သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ရွှေပြည်သာမြို့နယ် စာရေးဆရာ အသင်းရုံးခန်း၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးလမ်းညွှန် စည်းကမ်း ချက်များနှင့်အညီ ကျင်းပခဲ့သည်။  
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ် စာရေး

ဆရာအသင်း အတွင်းရေးမှူးက အခမ်းအနားအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်အုန်း (လယ်ဝေး)က ဂါရဝပြု ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ ကျင်းပရခြင်း အကြောင်းကို အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စာရေးဆရာအသင်း အလုပ်အမှု ဆောင်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကန်တော့ခံ စာရေးဆရာ ဆရာမကြီး ၃၈ ဦးကိုယ်စား သက်ကြီးကန်တော့ခံ စာရေးဆရာ ဆရာမကြီး ၁၀ ဦးကို

ဖိတ်ကြား၍ ပူဇော်ကန်တော့ကြသည့် အခမ်းအနား ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျန်ရှိသည့် သက်ကြီး စာရေးဆရာ ဆရာမကြီး ၂၈ ဦး တို့ကိုလည်း အသင်းအမှုဆောင်များက ကန်တော့ခံပစ္စည်း၊ ငွေသားများဖြင့် အိမ်တိုင်ရာရောက် သွားရောက် ဂါရဝပြု ပူဇော် ကန်တော့ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် သက်ကြီး စာရေးဆရာ ဆရာမကြီး ၁၀ ဦးတို့အား မြို့နယ် စာရေးဆရာအသင်း ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမှုဆောင်

အဖွဲ့ဝင်များက ကန်တော့ခံပစ္စည်းများ ပူဇော်ကန်တော့ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နှင့် ငွေသားများ ပေးအပ် ဂါရဝပြု ဉာဏ်ဟိန်း





# SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး ထပ်မံတွေ့ရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၇-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့ ၁။ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် “ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇ ပြောင်းရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်း” များကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် (Relief Flight) များဖြင့် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများတွင် SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

၂။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိသူများ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာများအနက် ကိုဗစ်-၁၉ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး တွေ့ရှိနိုင်သည့်

သံသယဖြစ်ဖွယ် ဓာတ်ခွဲနမူနာများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇ စစ်ဆေးခြင်းကို အမျိုးသား ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းမှ (၁၇-၁-၂၀၂၂) ရက်နေ့တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုးကို ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၄၂) ခုတွင် အတည်ပြု တွေ့ရှိခဲ့ရပါသည်။

၃။ အဆိုပါ အိုမီခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မြန်မာနိုင်ငံသား (၃၆)ဦးနှင့် နိုင်ငံခြားသား (၆)ဦးမှာ Relief Flight များဖြင့် ဝင်ရောက်လာသူများ ဖြစ်ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ (၂၁) ဦး၊ မလေးရှားနိုင်ငံမှ (၁၂) ဦး၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံမှ (၄) ဦး၊ ထိုင်းနိုင်ငံမှ (၃) ဦး၊ ယူအေအီးနိုင်ငံမှ (၁) ဦးနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ (၁) ဦးတို့ ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အိုမီခရွန်ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများအား သီးသန့်ထားရှိကာ ကုသ

စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၎င်းတို့နှင့် လေကြောင်းခရီးစဉ်တွင် အတူလိုက်ပါလာသည့် ခရီးသည်များနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့သူများအားလည်း အသွားအလာကန့်သတ်ခြင်း (Strict Quarantine) နှင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ် စစ်ဆေးမှုများအား အထူးအားဖြည့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မျိုးရိုးဗီဇပြောင်းရောဂါပိုး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများအား ပိုမိုအရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန



## တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့၌ သံဃာတော်များ၊ သာသနာ့နွယ်ဝင်သီလရှင်များ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များအပါအဝင် လူမျိုးမရွေး ဘာသာမရွေး အသက် ၄၀ အထက် ဒေသခံပြည်သူများ၊ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများ၊ မသန်စွမ်းသူများ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ၊ နာတာရှည်ရောဂါအခံရှိသူများ၊ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ၊ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်စခန်းများအတွင်းရှိ ပြည်သူများ၊ အသက် ၁၂ နှစ်အထက် အခြေခံပညာအလယ်တန်းနှင့် အထက်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စသည့် ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်နှင့် ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)အတွင်းရှိ မြို့နယ် ရှစ်မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၂၂၆၈ ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)အတွင်းရှိ မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၆၀၀၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၃ မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၄၆၅၄ ဦး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပုလောမြို့နယ်၌ ဒေသခံပြည်သူ ၅၂၀၊

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၂၂၃၃ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၁၈၉၁၃ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၁ မြို့နယ်တို့၌ ဒေသခံပြည်သူ ၈၉၄၉ ဦးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်ခုနစ်ခုတို့မှ ဒေသခံပြည်သူ ၈၈၂၄ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခဲ့ပါသည်။

ထို့အတူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကိုလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၆ မြို့နယ်တို့၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၆၄ ဦးတို့ကို တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရာတွင် အသုံးများသည့် ဆေးဝါးများ၏ ပေါက်ဈေးများ

(၁၇-၁-၂၀၂၂)ညနေ ၆ နာရီအချိန်ထိဈေးနှုန်း

No	Product Name	Pack Size	Price in Kyats (Retail)	Company Name
<b>Anti thrombosis</b>				
1	Injection Enoxaprim 60 mg	1 Pre-Filled Syringe	9000	Nyi Lay Naing
<b>Symptomatic</b>				
2	P.O Paracetamol 500 mg	10X10's tablets/ Box	1500	AA Medical
3	P.O Dextromethophan	10X10's	1450	AA Medical
4	P.O Bromhexine	10X10's tablets/ Box	1000	Medi Myanmar
5	P.O Cetrizine	10X10's / Box	2200	AA Medical
<b>Supportive</b>				
6	P.O Multivitamin with/ without zinc	3X10's / Box	5600	OLIVE
7	P.O Vitamin C	10X10's / Box	700	Pai Brother
8	P.O - Pantocid	10X10's / Box	7000	PL
9	P.O Omeprazole	10X10's / Box	1650	Shwe Htay Min
10	Injection Pantocid	1g/Vial	1500	Aorta

အခြားဆေးဝါးများ၏ ဈေးနှုန်းများကို Website ([www.mccpmd.org](http://www.mccpmd.org))နှင့် Facebook Page (<https://www.facebook.com/323302521392189/posts/1720802588308835/?d=n>) တို့တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

## လဟယ်မြို့၌ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးသင်တန်းနှင့် ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကျင်းပ

လဟယ် ဇန်နဝါရီ ၁၇ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လဟယ်မြို့၌ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးသင်တန်းနှင့် ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် လဟယ်မြို့ မာလာတောင်အားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ နာဂဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးနေမင်းသူက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကြည်ဝင်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး နာဂရိုးရာယဉ်ကျေးမှုကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဦးမောင်ပိုင်က ကျေးဇူးတင်စကားပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးက တက်ရောက်လာသော တောင်သူများအား ဟင်းသီးဟင်းရွက်မျိုးစေ့များ ပေးအပ်ပြီး တောင်သူများက N.B.A.D.P နည်းပညာဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသော နှစ်ရှည်ပင်စိုက်ခင်းကို သွားရောက်ကြည့်ရှုခဲ့ပြီး N.B.A.D.P နည်းပညာပင်စိုက်ခင်း တောင်သူဦးဟောင်ဘီးစိုက်ခင်းတွင် နည်းပညာပေးကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ နာဂဒေသစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အတွင်းရေးမှူး ဦးနေမင်းသူ၊ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကြည်ဝင်း၊ လဟယ်မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ညိုဝင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ တောင်သူများတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မွေးကြူဇင်

## မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်ပိုင် နို့ချက်စက်ရုံအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၁၇ သမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်သူသည် ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်ပိုင် နို့ချက်စက်ရုံသို့ သွားရောက်၍ တိုင်းဒေသကြီးသမဝါယမဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ စက်ရုံတာဝန်ခံများနှင့် တွေ့ဆုံကာ စက်ရုံအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခြင်း၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က နွားနို့ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ အရည်အသွေးပြည့်မီလုံလောက်စွာရရှိရေး၊ ထွက်ရှိလာမည့်နို့ဆီဘူးများ ဈေးကွက်ရရှိရေး၊ FDA ထောက်ခံချက် အချိန်မီ ရရှိရေး၊ ထုတ်လုပ်ကုန်ကျစရိတ်နှင့် ကုန်ချောတန်ဖိုး နှိုင်းယှဉ်တွက်ချက်ဆောင်ရွက်ရေး၊ စမ်းသပ်ထုတ်လုပ်သည့်ကာလကို ယခုလကုန်စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ကုန်ကြမ်းများ ရရှိနိုင်ရေးနှင့် ကုန်ချောအရေအတွက် တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရေး၊ စက်ရုံအဝင်လမ်း သန့်ရှင်းသပ်ရပ်အောင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ရေဆိုးထုတ် စနစ်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ရေးတို့ကို လမ်းညွှန်မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်









### အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ငါးရက်ဆက်တိုက် နေ့စဉ်ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ နှစ်သိန်းကျော် ရှိခဲ့

နယူးဒေလီ ဇန်နဝါရီ ၁၇  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၂၅၈၀၈၉ ဦး ထပ်မံ တွေ့ရှိခြင်းကြောင့် ယင်းသို့ နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ နှစ်သိန်းကျော်ရှိခဲ့သည်မှာ ငါးရက် ဆက်တိုက်ရှိသွားပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၇၃၈၀၂၅ ဦး ရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ နောက်ဆုံးထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ သိရသည်။

ထို့ပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၃၈၅ ဦးထပ်တိုး လာခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၄၈၆၄၅၁ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လက်ရှိတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိဆဲလူနာပေါင်း ၁၆၅၆၃၄၁ ဦးရှိကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူဖြင့် ဆေးရုံများမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၁၅၁၇၄၀ ရှိခြင်းကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၃၅၂၃၇၄၆၁ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများ ရှိနေသည့်အပြင် အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက် ခံရသူ အရေအတွက်သည်လည်း စုစုပေါင်း ၈၂၀၉ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



### ရုရှားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၀၇၂၆ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိ

မော်စကို ဇန်နဝါရီ ၁၇  
ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက် အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၃၀၇၂၆ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိခြင်းကြောင့် နိုင်ငံ တစ်ဝန်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၁၀၈၃၄၂၆၀ ရှိလာကြောင်း ရုရှားနိုင်ငံ၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြည့် ရေးနှင့် တုံ့ပြန်ရေးစင်တာ၏ပြောကြား ချက်အရ သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံတစ်ဝန်း၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ၆၇၀ ရှိခြင်းကြောင့် လက်ရှိ

တွင် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ ပေါင်း ၃၂၁၉၉၀ ရှိလာကြောင်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ရုရှားနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူဖြင့် ဆေးရုံ အသီးသီးမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ ၁၉၇၅၆ ဦး ရှိခြင်းကြောင့် ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာ လာသူ စုစုပေါင်း ၉၈၇၈၃၇၁ ဦးရှိလာ ကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၌ မြို့တော်မော်စကိုသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုအများဆုံး ဖြစ်ပွားသည့်ဒေသဖြစ်ပြီး လွန်ခဲ့သည့်

တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၇၅၂၉ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိခြင်း ကြောင့် ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၀၉၆၂၃၃ ဦးရှိလာကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံ၌ နိုင်ငံသား ၈၀ ဒသမ ၁ သန်းကျော်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးတစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှုခံယူပြီး ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ၇၆ ဒသမ ၅ သန်းကျော် သည် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံမှု ခံယူပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

### အာဖရိကတိုက်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀ ဒသမ ၃၂ သန်းကျော် ရှိလာ

အဒမ်အဘာဘာ ဇန်နဝါရီ ၁၇  
အာဖရိကတိုက်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် ညနေပိုင်းအချိန်အထိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀၃၂၇၇၈၇ ဦးရှိလာကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ယနေ့တွင် ပြောကြားသည်။

အာဖရိကသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ၏ ကျန်းမာရေးအေဂျင်စီများအား ကိုယ်စားပြု သည့် အာဖရိကရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာ၏ ပြောကြားချက်အရ အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၃၄၂၆၇ ဦး ရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၉၂၄၁၄၈၆ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။

အာဖရိကတိုက်၌ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၊ မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၊ လစ်ဗျားနိုင်ငံ၊ တူနီးရှား နိုင်ငံနှင့် အီသီယိုးပီးယားနိုင်ငံတို့သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုအများဆုံး နိုင်ငံများဖြစ်ကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။

တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၃၅၅၆၆၃၃ ဦး ရှိကြောင်းနှင့် မော်ရိုကိုနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၀၄၅၂၅ ဦး ရှိကြောင်း အာဖရိကရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် ကာကွယ်ရေးစင်တာက ပြောကြားသည်။

အာဖရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် အာဖရိကတောင်ပိုင်းဒေသသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုအများဆုံးဒေသဖြစ်ကာ မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်းဒေသသည် ကူးစက်မှု ဒုတိယအများဆုံးဖြစ်ပြီး အာဖရိကအလယ်ပိုင်းဒေသသည် ကူးစက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

### ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံ အနောက်ဘက်ကမ်းမြောင်ဒေသ၌ အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူ ၇၀၀ ရှိလာ

ရာမာလာ ဇန်နဝါရီ ၁၇  
ပါလက်စတိုင်းနိုင်ငံ အနောက်ဘက်ကမ်းမြောင်ဒေသ၌ အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၇၀၀ ရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အနောက်ဘက်ကမ်းမြောင်ဒေသ၌ အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်း ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူများပြားလာပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၃၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ မြင့်တက်လာသောကြောင့် အဆိုပါဒေသရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးမထိုးနှံရသေးသူ များအတွက် စိုးရိမ်ဖွယ်အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း ပါလက်စတိုင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ကာမာအယ်လ်ရက်ကရာက ပြောကြားသည်။

မကြာမီရက်များအတွင်း အဆိုပါဒေသ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုများ ထပ်မံမြင့်တက်လာနိုင်သောကြောင့် ဒေသခံများ အား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူကြရန်နှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးစည်းမျဉ်းများဖြစ်သော နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရေးနှင့် တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦးခပ်ခွာ နေထိုင်ရေးတို့ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ကြရန် ၎င်းက တိုက်တွန်း ခဲ့သည်။

အနောက်ဘက်ကမ်းမြောင်ဒေသ၌ ယမန်နေ့က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၆၄၂ ဦးနှင့် အဆိုပါရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူ သုံးဦးကို ထပ်မံတွေ့ရှိခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးအခြေအနေ	ဗိုင်းရပ်စ်ဗီဇပြောင်းဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ခံရသူ ၃၂၉၀၆၆၆၆ ဦး	သေဆုံးသူ ၅၅၅၉၀၄၆ ဦး	ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၂၆၇၈၃၅၀၂၁ ဦး
--	---	---------------------	---------------------------------

### နီပေါနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းထိုးနှံခြင်း စတင်ဆောင်ရွက်

ဆတ္တမန္တူ ဇန်နဝါရီ ၁၇  
နီပေါနိုင်ငံ၌ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအပိုဆောင်းထိုးနှံခြင်းကို ယမန်နေ့က စတင်ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ အသက် ၆၀ နှင့် အထက်ရှိသူများအား ကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအပိုဆောင်း ထိုးနှံရေး အစီအစဉ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးနှံမှု ခံယူ ပြီးစီး၍ အနည်းဆုံး ခြောက်လရှိသူများကိုသာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအပိုဆောင်းထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း နီပေါအစိုးရက

ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံအတွင်း အိုမီခရွန်ဗီဇပြောင်းဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ပျံ့နှံ့လာမှုကို ထိန်းချုပ်ရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယမန်နေ့ က ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၄၉၆၁ ဦးကို တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၉၅၅၀၆ ဦးရှိလာကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၁၁၆၂၀ ရှိလာကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုကျဆင်းစေရေးအတွက် လူအများအပြားစုဝေးခြင်းအား ပိတ်ပင်ထားကာ ကျောင်းများနှင့်

တက္ကသိုလ်များအား ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ ပိတ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လူဦးရေ သန်း ၃၀ ရှိသော နီပေါနိုင်ငံ၌ လူဦးရေ၏ ၃၉ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်းအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ နိုင်ငံအတွင်း ယခုသီတင်းပတ်မှ စတင်၍ အများ ပြည်သူဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများသို့ ဝင်ထွက်သွားလာလုပ်ကိုင် သောသူများ သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးကြောင်း လက်မှတ်ကို ပြသရမည်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား - စီအင်န်အေ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ









# အမှတ်(၃)လမ်းမကြီးနှင့် ခရေပင်လမ်းဆုံမီးပွိုင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု လမ်းကြောင်း သုံးကြောင်းခွဲ၍ ဆောင်ရွက်မည်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ် အမှတ် (၃) လမ်းမကြီးနှင့် ခရေပင်လမ်းဆုံမီးပွိုင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့ ကျပ်တည်းမှုလျော့ချရေး အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ရှေးဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးဝင်းတင့်က အမှတ် (၃)လမ်းမကြီးနှင့် ခရေပင်လမ်းဆုံမီးပွိုင့် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် လမ်းကြောင်း သုံးကြောင်းခွဲ၍ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ အဝေးပြေးကုန်တင်ယာဉ်ကြီးများ အနေဖြင့် အင်းစိန်-လှော်ကား အမှတ်(၄)လမ်းမှ ရန်ကုန်-ပဲခူးလမ်းဟောင်းကို အသွားအပြန် အသုံး ပြုသွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး မန္တလေး-မြစ်ကြီးနားနှင့် အထက်မြန်မာပြည် ခရီးသည်တင်အဝေးပြေးယာဉ် များသည် အမှတ်(၃)လမ်းမှ ခရေပင်လမ်း-ပြည် လမ်း-ထောက်ကြွန့်မှ အမြန်လမ်းအသုံးပြုပြီး သွားလာနိုင်ကြောင်းနှင့် ပုံမှန်သွားလာနေသော

အဝေးပြေးကုန်တင်ယာဉ်များနှင့် မော်လမြိုင်-ရေး- မြိတ်-ထားဝယ်-ကော့သောင်း ခရီးသည်တင်ယာဉ် များသည် အမှတ်(၃)လမ်းမှ ရန်ကုန်-ပဲခူး လမ်းဟောင်းအတိုင်း အသွားအပြန် ဝင်ထွက် သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိက သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်မှုကော်မတီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးချစ်ကိုကိုနှင့် မြန်မာ့မီးရထား၊ ရန်ကုန်မြို့ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ လမ်းနှင့် တံတား၊ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးလေ့လာခဲ့ သည့်အခြေအနေများနှင့် အမှတ် (၃) လမ်းမကြီးနှင့် ခရေပင်လမ်းဆုံမီးပွိုင့်တွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့ နေမှုအား လျော့ချနိုင်ရေးအတွက် ပိုင်းဝန်းအကြံပြု ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက်တိုင်းဒေသကြီးလုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးက လမ်းကြောင်းပြောင်းလဲပြေးဆွဲ မည့်အခြေအနေများကို ကြိုတင်အသိပညာပေး ဆွေးနွေးခြင်းများ၊ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းများကို



ကနဦးဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး ယင်းကာလကျော်လွန် ဝါက စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သည့် ယာဉ်နှင့် ယာဉ်မောင်းများအား စိစစ်အရေးယူဆောင်ရွက် သွားမည့် အစီအစဉ်များနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း လိုက်နာစေရေး ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဆန်းကျော်ဦး(ပြန်/ဆက်)



## မိုးညှင်းမြို့၌ အချိန်အခါမဲ့ မိုးရွာသွန်း၍ မိုးသီးများကြွေကျ ရာသီပေါ်သီးနှံ စိုက်ပျိုးထားသူများ အနည်းငယ်ပျက်စီး

မိုးညှင်း ဇန်နဝါရီ ၁၇

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် ကာဒူကျေးရွာဝန်းကျင်၌ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲခန့်က အချိန်အခါမဲ့ မိုးသည်း ထန်စွာရွာသွန်းပြီး မိုးသီးများ ကြွေကျခဲ့သဖြင့် ရာသီပေါ်သီးနှံ စိုက်ပျိုးထားသူများ အနည်းငယ်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

“ပြာသိုလပြည့်နေ့မှာ အချိန်အခါမဟုတ် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း ခဲ့လို့ ကာဒူကျေးရွာပတ်ဝန်းကျင်က စိုက်ခင်းတွေမှာ စိုက်ပျိုးထားတဲ့ မုန်ညှင်းပင်၊ ဘူးသီးပင်၊ ပန်းမုန်လာပင်နဲ့ မုန်လာထုပ်အပင်တွေ မိုးသီး ထိမှန်လို့ အနည်းငယ်ပျက်စီးခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ

လောက်မှာ မိုးခြိမ်းသံတွေနဲ့အတူ မထင်မှတ်လောက်အောင် မိုးသည်း ထန်ပြီး မိုးသီးတွေကျလာတော့ ရာသီစာ စိုက်ခင်းတွေ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပါ တယ်”ဟု ကာဒူကျေးရွာသွားလမ်းပေါ်ရှိ ရွှေပေါက်ကံကျေးရွာနေ ဦးထွေးသိန်းက ပြောသည်။

မိုးညှင်းမြို့နယ်အတွင်း ယခင်နှစ်များက ပြာသိုလတွင် ရာသီမိုး အဖြစ် မိုးဖွဲ့မှုသာရွာလေ့ရှိသော်လည်း ယခုနှစ် ပြာသိုလပြည့်နေ့တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ မိုးသီးများ ကြွေကျခဲ့ကြောင်း ဒေသခံပြည်သူ များ၏ ပြောပြချက်အရ သိရသည်။

ဇွဲသူရအောင်(ပြန်/ဆက်)

## ပခုက္ကူမြို့နယ်၌ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ဂန္ဓမာပန်းစိုက်ပျိုးသူများ နှစ်စဉ် မိသားစုအပိုင်ငွေရရှိ

ပခုက္ကူ ဇန်နဝါရီ ၁၇

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ် ကျွန်းဦးကျေးရွာ၌ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ဂန္ဓမာပန်းစိုက်ပျိုးသူများ နှစ်စဉ်မိသားစု အပိုင်ငွေ ရရှိကြကြောင်း သိရသည်။

ဂန္ဓမာရောင်စုံပန်း တစ်ဧကစိုက်ပျိုး ထားပြီး ၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှ စတင်ကာ မျိုးစေ့ချပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်နှစ်က စိုက်ပျိုး ထွက်ရှိသည့် ဂန္ဓမာပန်းမျိုးများဖြစ်ပြီး မျိုးစေ့ချပျိုးပင်ပေါင်း ၅၀၀၀၀ ကို ပြန်လည်စိုက်ပျိုးထားကြောင်း၊ ဂန္ဓမာ ပန်းပင်များသည် မြေပွပြီးသဲဆန်သည့် မြေဆီလွှာကို ပိုမိုနှစ်သက်ကာ အထွက် နှုန်းကောင်းမွန်ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန် တွင် ပျိုးပင်တစ်ပင်လျှင် ငွေ ၁၃ ကျပ် ပေးရပြီး စိုက်ပျိုးထားသော ပျိုးပင်များကို ပေါင်းနုတ်၊ မြေဩဇာကျွေးခြင်း၊ နေ့စဉ် ရေလောင်းပေးခြင်း၊ ပန်းပင်များ ဖူးပွင့်စ အချိန်တွင် အပွင့်များ ပိုးမကိုက်စေရန် ပိုးကောင်လေးများ ဖမ်းယူရှင်းလင်းပေး ခြင်း၊ ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဂရုတစိုက် ဆောင်ရွက်ပေးရကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးပြီးချိန် သုံးလခန့်အကြာတွင်

စတင်ခူးဆွတ်ရောင်းရပြီး လက်လီ လက်ကားစနစ်ဖြင့် ဂန္ဓမာပန်းတစ်စည်း လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ နှင့် ၃၀၀ အကြား ရောင်းချရကြောင်း၊ ဂန္ဓမာပန်းကို နှစ်စဉ် တစ်ဧကစိုက်ပျိုးလျက်ရှိပြီး ယခင်နှစ် တွင် ငွေကျပ် ခြောက်သိန်းခန့် ရင်းနှီးရာ အမြတ်ငွေကျပ် သုံးသိန်းရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် ပန်းဈေးကွက်ကောင်းသော ကြောင့် ပန်းစိုက်ခင်းတစ်ဧကအတွက် ရင်းနှီးကုန်ကျငွေကျပ် ၁၃ သိန်းကျော် အထိရှိလာပြီး အမြတ်ငွေလည်း



ခြောက်သိန်းခန့် ပိုမိုရရှိမည်ဟု ယုံကြည် ကြောင်း ပန်းစိုက်တောင်သူ ဒေါ်ချောစုဝေ က ပြောသည်။

ယခုနှစ်တွင် ပန်းဈေးအထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်သည့်အပြင် ဈေးကွက် လည်းကောင်းသောကြောင့် ပန်းစိုက် တောင်သူများအနေဖြင့် မိသားစု အပိုင်ငွေရရှိကာ တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း အဆင်ပြေလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဆလိုင်းကိုး

ဆရာကြီး ကာတွန်းမောင်စိန်၏ ကာတွန်းလက်ရာများကို မူရင်းအတိုင်း စာတည်း



## နတ်မောက်မြို့နယ် အင်းကုန်းကျေးရွာ၌ ကုလားပဲအစားထိုး မတ်ပဲစမ်းသပ်စိုက်ခင်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်း

နတ်မောက် ဇန်နဝါရီ ၁၇

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ် အင်းကုန်းကျေးရွာ၌ ကုလားပဲအစားထိုး မတ်ပဲ စမ်းသပ်စိုက်ခင်းများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကုလားပဲအစားထိုး မတ်ပဲစမ်းသပ် စိုက်ခင်းအား အင်းကုန်းကျေးရွာရှိတောင်သူ နှစ်ဦး က ရေဆင်း (၃) မတ်ပဲမျိုးစေ့ ငါးဧကကို နိုင်ငံဘာ လဆန်းပိုင်းတွင် စတင်စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီလ တွင် စတင်ရိတ်သိမ်းမည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ စမ်းသပ်

စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် နတ်မောက်မြို့နယ်၏ ရာသီဥတုနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိပါက လာမည့်ဆောင်းရာသီတွင် ဆက်လက်တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်မြင့်မြင့်ချိုထံမှ သိရသည်။

သင်းသင်းမြတ်































# ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

## ၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
- (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး“မူ”ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး

## ၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး

## တိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ် နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး

## ၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုစရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

# ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးသည် မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်ကုန်စည်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးကို အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထိန်းချုပ်မှုများ အပြည့်အဝ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
မြန်မာ-တရုတ် နယ်စပ်မြို့များ တွင် ကိုဗစ်-၁၉ စင်တာများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း တက်ရောက်အမှာစကား ပြော ကြားသည်။  
စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ □

## ယနေ့ ဖတ်စရာ

SARS-CoV-2 Variant Omicron (အိုမီခရွန်) ရောဂါပိုး ထပ်မံတွေ့ရှိရမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း  
စာမျက်နှာ » ၉

အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ငါးရက်ဆက်တိုက် နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ နှစ်သိန်းကျော်ရှိခဲ့  
စာမျက်နှာ » ၁၃

PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များက ရဟန်းသံဃာများကို အကြောင်းအမျိုးမျိုးပြ စွပ်စွဲ၍ ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်  
စာမျက်နှာ » ၁၅

ဘီဘီအိုအသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်ဖြင့် အနိုင်ရပြီး ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်း စပိန်စူပါဖလား ၁၂ ကြိမ်မြောက် ဆွတ်ခူး  
စာမျက်နှာ » ၂၂

# စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့ရှိ ရွှေဆိုင် တစ်ဆိုင်အား အကြမ်းဖက်သမား ငါးဦးက သေနတ်နှင့် လက်လုပ်မိုင်းများ အသုံးပြုခြိမ်းခြောက်ကာ ရွှေထည်ပစ္စည်းမျိုးစုံ ၁၄၈၇ ခု၊ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၀၆၉ သိန်းခန့် ဓားပြတိုက်ယူဆောင်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၇  
စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့ရှိ ရွှေဆိုင်တစ်ဆိုင် အား ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်း တွင် အကြမ်းဖက်သမား ငါးဦးက သေနတ်နှင့် လက်လုပ်မိုင်းများ အသုံးပြုခြိမ်းခြောက်ကာ ရွှေထည် ပစ္စည်းမျိုးစုံ ၁၄၈၇ ခု၊ တန်ဖိုး ငွေကျပ် ၃၀၆၉ သိန်းခန့်ကို ဓားပြ တိုက် ခြိမ်းခြောက်ယူဆောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဖွင့်လှစ်ထားရှိ ဖြစ်စဉ်မှာ အင်းတော်မြို့ အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက် သီတာ အေးလမ်းနေ ဦးတင်အောင် (၆၆) နှစ် (ဘ)ဦးချွန်စိန်နှင့် ဒေါ်ခင်ခင် ကြီး (၆၁)နှစ် (ဘ) ဦးကိုလေး တို့သည် ၎င်းတို့၏ နေအိမ်၌ “ဦးတင်အောင်+ဒေါ်ခင်ခင်ကြီး” အမည်ဖြင့် ရွှေဆိုင်နှင့်အပေါင်ဆိုင် လုပ်ငန်း ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း၊ စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

